
Krst mladega vina Poljšak in Princes uradno začela četrti in peti mandat

^^rhpolje, 6. novembra - Med prvimi 
™ so se čudežni moči sv. Martina, ki 

iz mošta dela vino, poklonili v Vrhpolju 
in Dupljah. Pri Štirni ob cerkvi je mlado 
vino blagoslovil domači župnik Jožko 
Berce. Pripeljali so ga z vozom, ki je 
že v preteklosti služil za prevoz vina iz 
Vipavske doline v notranjost Slovenije, 
pa celo vse do Dunaja in Prage. Vino 
in druge dobrote je bilo potem moč po
kušati kar pri osmih vinarjih, ki so na 
stežaj odprli vrata svojih hramov. Z obi
skom, med okuševalci je bilo tudi veliko 
mladih so bili vinarji zadovoljni, veselo 
pa je bilo zvečer še skupno druženje pod 
šotorom.

rl, foto Marjan Božič

«■ .............................. .............. i

Bučmanija

A jdovščina, 31. oktobra - Očitno se 
{■kje organizirano rezljanje buč prije
lo tudi na našem koncu. Tako so se tudi 
vpizzeriji Zmaj v Ajdovščini od meseca 
oktobra poslovili z 'bučmanijo'. Otroci 
so si dajali opravka z izrezovanjem 
in krašenjem buč, najbolj domiselne 
tvaritve pa so nagradili. Tačas so v 
luhinji, za starše, pripravili tudi slastne 
jedi iz buč.

rl,foto Damjan Vidic

Ustanovni seji novih svetnikov
Ajdovščina, Vipava, 4. novembra - Prvič po volitvah seje sešel ajdovski občinski svet (na sliki). Občinska 
volilna komisija je še uradno razglasila rezultate volitev in potrdila mandate svetnikov in župana.

"■^redno pa naj bi svetniki glasovali Istega dne so imeli ustanovno sejo za mandatna vprašanja. Vodi jo Jožko
B^o sestavu komisije za mandatna novega občinskega sveta tudi v Vipavi, Andlovič kot predsednik, člana pa sta še
Jk vprašanja, volitve in imenovanja, kjer pa je za razliko pd Ajdovščine, vse Jurij Furlan in Jurij Babič. Do naslednje
je župan Marjan Poljšak sejo prekinil, potekalo bolj gladko. Župan mag. Ivan seje bodo oblikovali še stalna delovna
nakar so se novopečeni svetniki z župa- Princes je nastopil svoj peti mandat, ob- telesa občinskega sveta in Nadzorni od- 
nom samo še fotografirali. činski svet pa je sprejel sestavo komisije bor. rl, foto Matjaž Slejko

Podpis pogodbe za novo šolo
Ajdovščina, 5. novembra - Dan potem, ko je Marjan Poljšak uradno nastopil svoj četrti mandat, je s pr
vim možem Primorja mag. Dušanom Črnigojem podpisal pogodbo o gradnji osnovne šole Ajdovščina.

^P|ola bo imela na 4600 kvadratnih 
^^kmetrov površin 23 oddelkov in 
^^Fvse potrebne spremljevalne pro
store, gradili pa jo bodo tik ob srednji 
šoli Vena Pilona na Policah. Pogodba je 
vredna dobrih pet milijonov evrov, šola 
pa bo končana maja leta 2012. Ajdovsko 
šolo, ki deluje v treh stavbah, v letošnjem 
šolskem letu obiskuje 534 učencev.

Seveda ne bi bili v Ajdovščini, če tudi

pri tem dogodku ne bi šlo brez zaple
ta. Ob podpisu pogodbe so bili v sejni 
sobi tudi trije (Urška Možina Rodman, 
Marko Kosovel in mag. Boštjan Furlan) 
izmed štirih arhitektov (še Jana Hladnik 
Tratnik), ki so s svojo idejno zasno
vo zmagali na občinskem natečaju za 
gradnjo šole. Idejno rešitev je potem 
preoblikovala ajdovska projektantska 
hiša Arhikon, s čimer pa se avtorji ne

strinjajo. Spet so bili 'krivi' novinarji, 
pravzaprav novinarka PN, ki je želela 
slišati drugo plat medalje, se pravi mne
nje prisotnih arhitektov. Čeprav je ob
činska oblast menila, da tako slovesnega 
trenutka ne gre onečaščati z 'grdimi' 
rečmi, pa je mag. Furlanu naklonila mi
lostnih pet minut. Nekdanji vodja pro- 
jektive Primorja je zbranim razložil, da 
je njihova idejna zasnova intelektualna 
lastnina, ki se je brez soglasja avtorjev 
ne sme poljubno spreminjati, zato raz
mišljajo, da bi se avtorstvu odpovedali. 
Poleg tega, po njegovem mnenju, spre
membe niso v ničemer boljše oziroma 
bolj racionalne. Tajnik je arhitekte po
tem celo povabil na spravno kavico, 
toda povišani toni, ki so po slavnostnem 
poku šampanjca kasneje odzvanjali po 
občinskih hodnikih, bi dali slutiti, da 
sprave niso dosegli.

rl

Državna prvaka iz Hraše!
^f^lanina, 7. novembra - Sergij Božič 
mjin Denis Mislej, člana balinar- 
JL skega kluba Nanos Podnanos, 
sta na državnem prvenstvu za dečke v 
dvojicah na Planini in v Ajdovščini pre
pričljivo osvojila prvo mesto in s tem 
državni naslov za leto 2010.

Sergij in Denis, oba iz Hrašč pri 
Podnanosu, sta zmagala brez izgubljene 
igre, še več, tekmeci jima niso prišli bliž
je kot na štiri točke razlike.

Da sta v dobri formi, je potrdilo že iz
birno tekmovanje Območne balinarske 
zveze Nova Gorica, 30. oktobra, prav 
tako na Planini, saj sta mlada balinar

ja iz Hrašč vknjižila same zmage (vr
stni red: 1. BK Nanos Podnanos, 2. BK 
Goriška Brda 1, 3. BK Goriška Brda 2,4. 
BK Planina Petrič 1, 5. BK Goriška Brda 
3,6. BK Planina Petrič 2). S tem je Nanos 
postal tudi prvak OBZ Nova Gorica. Na 
državno prvenstvo so se iz teh kvalifi
kacij uvrstile tri prvouvrščene dvojice, 
ki so se pridružile ekipam iz drugih ob
močnih zvez.

Na državnem prvenstvu je tako sode
lovalo 16 ekip, ki so najprej igrali v šti
rih skupinah na Planini'in v Ajdovščini. 
Dvojica iz Podnanosa se je v Palah 
najprej pomerila z vrstnikoma iz ekipe

Krim in nato sežanske Skale ter obakrat 
zmagala (10 : 4, 13 : 7). V drugem kro
gu jima je žreb namenil posadko Polja, 
s katero sta tudi opravila brez težav (13 : 
4) in se tako uvrstila v polfinale.

Tudi dvoboj s Postojno 1 sta dobila (10 
: 6) - finale je bilo potem pravzaprav 
samo še formalnost - Matija in Gašper 
Povh iz Skale, ki sta ju Šembijca prema
gala že v predtekmovanju, nista nudila 
odpora in zmaga je (tudi na veselje sku
pine navijačev na fotografiji) s kar 13 : 
1 šla v Hrašče, s tem pa tudi naslov dr
žavnih prvakov. Tretja je bila ekipa iz 
Pliskovice in četrta Postojna. rl

Vrabec v roki

Čeprav je pred volitvami veljalo, da 
so dosedanji župani, posebno tisti z 
dolgoletnimi mandati, v veliki pred
nosti pred tekmeci (občinski ustroj 
lahko s pridom uporabijo tudi v vo
lilne namene), pa so se v kar lepem 
številu občin, tudi v naši okolici, vo- 
lilci odločili za spremembe. Morda 
so želeli videti, kaj se v občini zgodi, 
če žezlo vihti druga roka. V ajdovski 
in vipavski občini so se volilci pač 
odločili za preverjene kadre.

Medtem ko je v vipavski občini 
Princes tudi v drugem krogu ubra
nil prednost, pa je Poljšaku v drugo 
uspel preobrat, saj je po prvem kro
gu zaostajal. Kot da so se volilci v 
drugem krogu ustrašili svoje drzno
sti iz prvega kroga in potem goloba 
na strehi samo opazovali z varne 
razdalje - tako kot že prej dve petini 
volilnega telesa, ki očitno meni, da 
se jim v žepu ne bo prav nič poznalo, 
naj bo na lokalnem tronu kdorkoli.

In res, zaradi izzida volitev kruh v 
Farni ni nič cenejši, vino v Snici tudi 
ne, se ga pa je tam na volilno nedeljo 
zvečer veliko več spilo.

Kot 'kolateralna žrtev' sem se tudi 
sam znašel na tapeti. Župan mi je 
celo (posredno sicer) pripisal nad
naravne sposobnosti - z enim za
mahom naj bi odločil volitve in pod 
vplivom 'avstrijskega kapitala desta
biliziral Primorje'?! Da bi en člančič 
v nekem lokalnem časniku spra
vil na kolena gradbenega giganta? 
Potem se Ajdovščini res slabo piše.

Sprašujem se tudi, kje so se zata
knili tisti strašni avstrijski cekini, 
za preživetje nam bi še kako prav 
prišli. In kje je tako opevani 'igral
niški' denar? O tem govori lastnik 
Gold Kluba Loris Požar na strani 
4. Sam bi bil v bistvu zadovoljen z 
milijoninko kapitala, ki ga premo
rejo recimo trije ali štirje najbolj 
zvesti županovi podporniki. Morda 
bi potem spravil h kraju tistih 5000 
evrov, ko bo župan kupoval ponos 
Vipavske doline.

Alojz Klemenčič, vodja svetniške 
skupine SDS, je po prvi in prekinje
ni seji novega občinskega sveta za 
medije izjavil, da se je nov mandat 
začel tako, kot se je prejšnji končal. 
Sam sem nekoliko bolj pesimističen, 
saj zgodovino pišejo zmagovalci in 
oblast je slast - tako so 'zaslužne' ka
dre že začeli prerazporejati - v dokaz 
moči in posmeh tistim 49 odstot
kom volilcev. Že prej pri tem niso 
imeli slabe vesti, zdaj lahko delajo 
to še bolj očitno, saj imajo 'blagoslov 
ljudstva'.

P. s.: In naj se še tako trudim, tudi 
po volitvah se mi ajdovski stadion 
ne zdi prav nič lepši - le še dva mi
nusa več ima, ki se odražata na le
stvici prve lige.

Edo Pelicon



jpf/
Vinski hrami vipavske doline Valentin Bratina 100 -
med martinom in božičem
Martinovanje je največji praznik vinogradnikov saj je njihov celoletni trud poplačan, šele ko se mošt 
spremeni v vino.

►Sfe dvanajsto leto zapored vinarji •zgornje Vipavske doline, vključeni v projekt Vipavska vinska cesta, na široko odpirajo 
M vrata svojih vinskih hramov in degustacijskih prostorov. V sklopu te prireditve, ki poteka med martinom in božičem, se 

^t/letos predstavlja 15 naselij s svojo kulturno, umetniško in predvsem vinsko ponudbo. Prireditev poteka tradicionalno po 
ustaljenem terminskem planu.

krat daroval kri
Na transfuzijskem oddelku šempetrske bolnišnice je bilo 22. oktobra 
slavnostno. Valentin Bratina iz Podrage je namreč v 64. letu starosti 
stotič daroval kri. Te izkušnje z njim na Ajdovskem in Vipavskem ne 
deli nihče, saj je prvi s tega območja, ki je zmogel tako veliko člove
koljubno dejanje.

Seznam prireditev, ki bodo potekale v mesecu novembru:
Datum Kraj Dogajanje

12.-21.11.
2010 Gradišče pri Vipavi Osmica na Kmetiji Ferjančič, Gradišče pri Vipavi 11, tel.: 031 892 585

petek
12.11.2010 Vinoteka VIPAVA 18.00 - 21.00: Degustacije vrhunskih Vin Vipavske doline

petek
12.11.2010 Brje

20.00: Koncert Dalmatinske Klape Lavanda.
Pokušina mladih vin brejskih vinarjev, domači štruklji in kostanj.

sobota
13.11.2010.

Brje
19.00:Zabava v čast sv. Martinu, zavetniku vinogradnikov in vinarjev:
Pokušina mladih vin brejskih vinarjev, domači štruklji in kostanj. Zabava s 
skupino NUDE

Lozice 19.30: »šola« Lozice: Degustacija loziških vin.

Gaberje

13.30: Pohod po krožni poti okrog Gaberij.
Začetek pohoda: pri kapelici Sv. Družine. Trajanje: cca. 3 ure hoje.
19.00: Martinčkovanje: Glasbena predstava za majhne in velike otroke 

»MEDENKA«
Igrata: Damjana Golavšek in Sten Vilar.

Restavracija Vipavski hram Vipava 19.00 -: Martinova večerja, zabava s plesno glasbo.Nujne rezervacije na tel: 040/ 
238 724 (Jernej), 040/ 438 307 (Borut). E-mail: vipavskihram@gmail.com

nedelja
14.11.2010 Brje

10.00:
- Furman v spremstvu sv. Martina pobira mošt po Brjah za popoldanski blago

slov (krst) vina.
- začetek pohoda »Po oljčni poti Simona Gregorčiča« (start: Branik - dvorana 

KS - Brje - Branik, postanek pohodnikov v šotoru na Brjah, cca. 3 ure hoje)
12.00:
- odprtje nedeljske prodajne kmečke tržnice - predstavili se bodo sadjarji (pred

stavitev različnih sort kakija), medičarji, sirarji, oljkarji, zeliščarji, ekološke kme
tije, suha roba, domač kruh, TIC Ajdovščina.

- prodajna razstava dobrot brejskih kmetij.
- degustacija vin in predstavitev brejskih vinarjev.
- podelitžv listin odličnosti za najbolje ocenjena vina - prerez letnika 2009
- predstavitev znaka Sončno-sočno.
- Obisk vinske kraljice Slovenije Andreje Erzetič ter Vipavske vinske kraljice 

TmeTrbizan.
16:00 - Blagoslov vina - kulturni program (Oktet Castrum)
17:00 - Zabava s Koradom in Brendijem
Organizator prireditve: Društvo vinogradnikov in vinarjev Brje na Vipavskem
Kontakt: 040/620-866 (Borut), e-naslov: koron@siol.net

petek,
19.11.2010 Vinoteka VIPAVA 18.00 - 21.00: Degustacije vrhunskih vin Vipavske doline

sobota
20.11.2010

Pinela in Zelen, po poteh žlahtne 
dediščine Vipavske doline

15.00 - 20.00: Pokušina vin v hramih članov Konzorcija Zelen
- Vinogradništvo Cigoj, Črniče 91, tel.: 041/614 708
- Vino Stegovec, Sveti Martin, Brje 121, tel.: 041/369 633
- Branko Furlan, Zavino 33, teh: 041/728 587
- Guerila, Planina 111, teh: 051/660 265
- Vina Ferjančič, Planina 73, tel.: 041/834 013
- Petrič Anton, Planina 56/a, tel.: 041/830 777
- Posestvo Štokelj, Planina 9, tel.: 041/483 777
Degustacijski kozarec boste lahko kupili na Turistični kmetiji Arkade, 

Vinogradništvo Cigoj, Črniče 91. Cena kozarca= 15 EUR.
15.00 - 20.00: Turistična kmetija Arkade, Vinogradništvo Cigoj, Črniče; pokuši

na kulinaričnih dobrot turistične kmetije in vin Konzorcija Zelen. Cena menija= 
30 EUR.

Večje skupine naprošamo za predhodno najavo tel.: 05/ 36 44 770

petek,
26.11.2010 Vinoteka VIPAVA

20.00: vinsko kulinarični večer: »Spajanje vina in hrane«
5 izbranih jedi, 5 izvrstnih vin vipavskih vinarjev, strokovno vodenje...
Cena večera je 25,00 €/osebo. Število udeležencev je omejeno na 30 oseb.
Nujne rezervacije na tel: 05 368 70 41,051 215 226 ali preko
E-mail: tic.vipava@siol.net

26.11,-
5.12.2010 Gradišče pri Vipavi Osmica Avin, Franc Andlovič, Gradišče pri Vipavi 39, mobi: 041/708 087

sobota
27.11.10 Slap

16.00 - 20.00: Za vas bodo vrata svojih hramov odprli:
- Vinska klet Žorž, Slap 13, teh: 05 36 45 735
- Kmetija Na rovni, Slap 15, teh: 05 36 45 783
- Srečko Marc, Slap 24, tel.: 05 36 445 643
- Kmetija Kondič, Slap 48, teh: 041 653 595
- Kmetija Pregeljc, Slap 52, tel.: 05 36 45 734
- Izidor Petrič, Slap 54/A, tel.: 05 36 45 755
- Kmetija Trošt, Slap 72, tel.: 05 36 45 722

Vabimo vas, da obiščete katero od mnogih prireditev, ki se bo odvijala 
vtem jesenskem času in nazdravite v burji in soncu porojenemu vinu.

” if i i* *iVabljeni!

■■Valentin Bratina je kri prvič daro- 
val že kot dijak leta 1964 na šoli v

* Kranju. Krvodajalec je ostal tudi 
med služenjem vojaškega roka, zatem pa 
je s plemenito gesto nadaljeval v družbi 
vaščanov s Stomaža, ki so družno od
hajali na krvodajalske akcije v izolsko 
bolnišnico. Kasneje se je udeleževal kr
vodajalskih akcij v Ajdovščini in se od
zival na pozive Zavoda RS za transfuzij
sko medicino za darovanje v Ljubljani. 
Zadnja leta je 'reden gost’ transfuzijske
ga oddelka šempetrske bolnišnice, kjer 
ga, kot pravi, vedno prijazno sprejme 
tamkajšnje osebje, on pa jih rad nasme
ji s pripovedovanjem šal. Ob njegovem 
stotem darovanju, so mu pojasnili, kako 
vedo, kateri bolnik je prejel njegovo kri: 
»Tisti, ki se posmeje in vpraša: A vam 
povem en vic?'«

Gospod Bratina je po odvzemu pove
dal, da se počuti odlično in da bo še da
roval kri, dokler jo bo lahko. Ko tega ne 
bo več mogel, si želi, da bi ga mladi v čim 
večjem številu posnemali, saj, kot pravi, 
nikdar ne veš, kdaj boš morda sam po
treboval kri.

Predsednica Območnega združenja 
Rdečega križa Ajdovščina Vera Kodrič 
se mu je ob tej priložnosti zahvalila za

njegovo solidarnost in humanost ter 
mu izročila priznanje. Prav tako sta se 
čestitkam in zahvalam pridružila po
močnik direktorja za strokovno medi
cinske zadeve iz Splošne bolnišnice dr. 
Franca Derganca Nova Gorica dr. Igor 
Pavlin in vodja oddelka za transfuziolo
gijo dt. Janka Černe ter podraški župnik 
Bogdan Vidmar, ki je Bratino spremljal 
in se obenem tudi sam odločil darovati 
kri. Vsi obiskovalci transfuzijskega od
delka smo se nato še nekoliko posladkali 
s 'krvodajalsko' torto.

Valentina Bratino je sicer kot krvoda
jalca zaznamoval tudi tragičen dogodek. 
Ko se je namreč pred leti z avtobusom 
vračal iz Kranja, je zaradi nesreče obstal 
v Kačjih ridah pri Planini. Takrat je po 
prošnji zdravnika ponesrečencu takoj 
daroval kri kar iz žile v žilo, saj bi sicer 
izkrvavel. Na srečo ima g. Bratina krvno 
skupino 0, ki jo lahko vsi sprejmejo.

Na dan stotega odvzema si je, kot je 
povedal, privoščil upokojenski dopust, 
čeprav ima kot vsi upokojenci sicer veli
ko dela. Zelo rad se posveča vinskim tr
tam, ki jih je zbral že 306 različnih vrst 
iz vseh koncev sveta.

Irena Žgavc



Cirius Vipava Lions klub Zemono

Sodelovanje s slovensko - nemško 
gospodarsko zbornico
Da je možno sodelovanje med tudi tako različnimi pravnimi subjekti kot je vzgojno-izobraževalna usta
nova ter Slovensko - nemška gospodarska zbornica - kulturni klub 'Gospodarstvo za kulturo', dokazuje 
izvrstno pripravljen dobrodelni koncert s slavnostnim plesom v hotelu Kampinski Palače v Portorožu, 
ki seje dogodil 22. oktobra. Dogodek je potekal ob 20. obletnici zglednega in uspešnega slovensko 
nemškega partnerstva.

•^kripravila gaje Slovensko - nemška 
■^Fgospodarska zbornica (SNGZ), 
Ai ki je bila ustanovljena leta 2006, 
združuje pa številne gospodarske par
tnerje iz različnih držav. SNGZ spada v 
svetovno mrežo 120 nemških zunajtr- 
govinskih zbornic, ki poslujejo v 80 dr
žavah po vsem svetu. Delovanje skupne 
zbornice je usmerjeno predvsem v spod

bujanje in navezovanje poslovnih stikov 
med različnimi partnerji. Njena pomoč 
je namenjena predvsem manjšim in sre
dnje velikim podjetjem pri njihovem pr
vem vstopanju na poslovni trg.
Kulturni klub 'Gospodarstvo za kultu

ro' SNGZ je edino bilateralno združe
nje, ki deluje v Sloveniji in je namenje
no odprtemu in ustvarjalnemu dialogu 
med gospodarstvom in kulturo. In prav. 
Kulturni klub je prevzel pobudo za or
ganizacijo in izpeljavo prvič organizira
nega dobrodelnega koncerta s plesom.

V preteklih letih je društvo podprlo in 
pomagalo več umetnikom na njihovi 
ustvarjalni poti, omogočilo strokov
no ekskurzijo nemškim študentom v 
Sloveniji, izvedlo fotografske in slikar
ske razstave.

Letos pa je bil pri iskanju pomoči 
uspešen prav naš center - Center za izo
braževanje, rehabilitacijo in usposablja
nje Vipava (Cirius Vipava). S prijavo na 
SNGZ oz. njeno društvo, s svojo pred
stavitvijo dejavnosti, nosilnih vzgojno 
- izobraževalnih ter rehabilitacijskih 
programov, opredelitvijo namena sred
stev ter projekta je uspelo naši ustanovi 
prepričati člane upravnega odbora-zbor
nice, tako, da so se odločili pomagati 
prav nam.

Osrednji večer je seveda potekal v 
obliki skupnega druženja med sloven
skimi in nemškimi partnerji, navezo
vanju gospodarskih in kulturnih sti
kov, medsebojnem spoznavanju in tudi 
iskanju skupnih poslovnih dogovorov.
V kulturnem in glasbenem delu večera 
so se predstavili Mackh Dance & Show 
Company, za ples so skrbeh Gloria 
sextett, vrhunec večera je bil nastop pri
znane slovenske glasbene trojke Eroika, 
v nadaljevanju večera pa še nastop Dj 
Baza. Skozi ves večer je potekal sreče
lov, s katerim se je pridobilo sredstva 
za donacijo našemu centru. Čeprav je

bila vrednost posameznih srečk rela
tivno nizka (10 €), je bilo izžrebanih več 
prestižnih nagrad: prva nagrada - dvo
dnevno bivanje v Arcotelu ter vožnja z 
vlakom za dve osebi v Stuttgard, druga 
nagrada - dvodnevno bivanje v hote
lu Kampinski Corvinus v Budimpešti, 
tretja nagrada - izlet za dve osebi po ro
mantični poti v Nemčiji..., če naštejem 
samo nekaj prestižnih turističnih desti- 
nacij, ki so jih prispevale tudi slovenske 
agencije ter podjetja, vseh nagrad pa je 
bilo 26.

Z izkupičkom večera v višini 1.900 
€ bo Cirius Vipava nakupil potrebne 
vzgojno -izobraževalne ter rehabilita
cijske pripomočke za gibalno ovirane

učence. V centru so se odločili, da bodo 
tokratno donacijo porabili za tiste gi
balno ovirane otroke, ki imajo težave 
tudi na govorno - jezikovnem in širšem 
komunikacijskem področju. Nakupih 
bodo računalniške programe za izbolj
šanje vzgojno - izobraževalnega procesa 
otrok z več primanjkljaji, programe za 
spodbujanje pred - bralnih in bralnih 
sposobnosti, učenju motivacije, koncen
tracije ter programe namenjene igri in 
sproščanju.

V prihodnjih mesecih bodo predstav
niki Slovensko - nemške gospodarske 
zbornice Cirius Vipava tudi obiskali in 
se tako seznanili z delovanjem ustanove 
ter njenih programov.

dr. Erna Žgur, 
ravnateljica

Plakat miru devetič
Ajdovščina, 3. novembra - V avli prve stavbe Osnovne šole Danila 
Lokarja so odprli razstavo najboljših del, ki so plod natečaja Lions 
kluba Zemono.

Jk jdovski lionisti, ki jim trenutno 
CM predseduje dr. Erna Žgur, so na- 

4 Stfnreč že deveto leto zapored or
ganiziral likovni natečaj, ki predstavlja 
prvo stopnjo mednarodnega likovnega 
natečaja Lions klubov. Na njem sodelu
je več kot 350.000 otrok s celega sveta v 
starosti od 11 do 13 let. Tudi tokrat so 
na natečaju ustvarjali učenci osnovnih 
šol in zavodov iz ajdovske in vipavske 
občine, ki so pod vodstvom likovnih

mentorjev sli
kali svoje vizije 
miru. Najboljša 
dela s posa
meznih šol 
bodo poslali 
na državni na
tečaj. Ta dela 
so ustvarili 
Žan Bolko (OŠ 
Danila Lokarja 
Ajdovščina, 
na fotogra
fiji), Chiara 
Kobal (enota s 
prilagojenim 
programom 
OŠ Danila 
Lokarja),
Matevž Sajevic 
(OŠ Col), 
Andrej Možina 
(OŠ Dobravlje), 
Andrej
Velikonja (OŠ 
Otlica), Nina 
Štrancar (OŠ 
Šturje), Mateja 

Hudorovič (Cirius Vipava) in Kristina 
Rosa (OŠ Draga Bajca Vipava).

Projekt Plakat miru v Lions klubu 
Zemono že od začetka vodi Jordan 
Polanc, ajdovski lionisti pa so na tem 
področju med najbolj dejavnimi v 
Sloveniji, zato je dr. Polanc postal nacio
nalni koordinator.
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RRIJD m L l U10
POD OGREVANIM ŠOTOROM
Petek 12. november od 19.00 do 24.00

Večer dalmatinske glasbe - ob 20.00 nastop

klape LAVANDA
Vstopnina 5 EUR, predprodaja vstopnic TIC Ajdovščina. Degustacija mladih vin 

Brejskih vinarjev, domači štruklji in kostanj.

Sobota 13. november od 19.00 dalje
Degustacija mladih vin Brejskih vinarjev, domači štruklji in kostanj, večerna zabava

z9lasbe„„sW„o^yDE^

Nedelja 14. november
10.00 - Pohod po oljčni poti Simona Gregorčiča (Branik kulturni dom - Brje - Branik). 

Postanek pohodnikov na Brjah (v šotoru). Hoje za približno 3 ure.
10.00 - Furman v spremstvu sv. Martina pobira mošt po Brejskih hramih za popoldanski

blagoslov (krst) vina.
12.00 - Odprtje kmečke tržnice - predstavili in prodajali bodo sadjarji (predstavitev različnih
sort kakija), medičarji, sirarji, oljkarji, zeliščarji, ekološke kmetije, suha roba, domač kruh, 
Popoldne - Prodajna razstava dobrot Brejskih kmetij (sekcija Brejskih žena), domači 
štruklji, kostanj, degustacija vin in predstavitev Brejskih vinarjev. Podelitev listin odličnosti 
za najboljše ocenjena Brejska vina - prerez letnika 2009, predstavitev blagovne znamke 
Vipavskega sadja Sončno-sočno, obisk vinske kraljice Slovenije Andreje Erzetič ter Vipavske 
vinske kraljice Tine Trbižan ,
16.00 - Blagoslov vina - s kulturnim program in Oktetom Castrum
17.00 - Zabavala nas bosta

KORADO&BRENDI
Z mladimi vini se predstavlja 18 Brejskih vinarjev. 'T3

Za pijačo in hrano bo vse dni poskrbljeno šotoru na šanku!
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Marijan Božič

Vrednost
Pismo občanom ajdovske občine

r

vrednota

^'*f:l°vek kot del skupnosti nepresta
no na nek način trguje s svojimi 

• ‘V. -.^Vrednostnii. Denar je samo meri
lo (meter), s katerim je človeštvo izumilo 
in olajšalo težave, ki jih je imela prvobi
tna blagovna menjava. Je pa ta izum pri
nesel človeštvu enega najbolj bistvenih 
elementov, ki so omogočili razvoj civili
zacije. Krave ni več bilo potrebno gnati 
(čez devet gora), ampak si jo lahko nesel 
kar v mošnjičku in tam izmenjal njeno 
vrednost.

Obstaja pa še ena, na prvi pogled zelo 
podobna beseda, ki se ji reče vrednota. 
Je vrednost sama po sebi. Ne moreš je ne 
kupiti in ne prodati. Nima cene in ne la
stnika. Je prst, ki ti kaže kratkost tvojega 
življenja. Pogled, ki vidi svojo srečo tudi 
v sreči drugega. Je moč, ki ne orje v svojo 
premoč.

Vrednost in vrednota. Živeti oboje, in 
ločevati med enim in drugim. Ker če se 
merijo vrednote z denarjem in postane 
denar vrednota ...

, .J^er je v predvolilnem boju župan 
:Ajdovščine omenjal igralniški 

JsPllidenar oz. igralniški loby kot 
nekaj slabega v Vipavski dolini, sem se 
primoran odzvati in predvsem obča
ne Ajdovščine seznaniti z nekaterimi 
dejstvi ob našem prihodu v to okolje in 
uspehi družbe Pigal d.o.o., ki upravlja s 
Hotelom Gold Club v Ajdovščini 

V letu 2006 sva s partnerjem Davidom 
Kobalom prevzela družbo Pigal, takrat 
v prisilni poravnavi, tik pred stečajem, 
z dvanajstimi zaposlenimi v propadlem 
Hotelu Planika, kar je razumen razlog 
spremembe imena hotela, še posebej, 
ker staro ime sodi v gorate kraje in ne 
v dolino.

Družba Pigal je imela malo koncesijo 
za prirejanje posebnih iger na srečo, kar 
je bila osnova in jamstvo, da je hotelsko 
dejavnost smiselno obnoviti. Brez te

dodane ponudbe hotel v Ajdovščini ne 
bi imel nobene realne bodočnosti, kar 
dokazuje tekoče poslovanje gostinskega 
dela in spalnih kapacitet (bilance poslo
vanja družbe so javne).

Dne 1. decembra 2005 (igralni sa
lon smo odprli marca 2006) je Občina 
Ajdovščina na Pigal d.o.o., v zvezi po
godbe pred dodelitvijo koncesije za 
igralni salon, poslala dopis, v katerem 
poziva, da zemljišče, ki naj bi se urejalo 
za parkirišče, takoj zasujemo s primer
nim materialom, saj je divje parkirišče 
blatno in popolnoma neurejeno. Takoj 
po pozivu smo pristopili k sanaciji par
kirišča v C - 2, izvajalcu Kobal s.p. pa 
smo dne 4. 4. 2006 plačali 1.999.000 SIT( 
cca 8000 EUR).

Našo obveznost do izgradnje 50 par
kirnih mest smo podaljšali z aneksi, ker 
je Občina spremenila prvoten plan in

mag. Lejla Irgl

Reformacija na Slovenskem
... ni imela zgolj religioznega namena Ali pač, vendar je Slovencem dala veliko več.

*||k Va Slovensko je obdobje refor- 
macije prineslo precej spre- 

JL 'S| memb. Pa ne samo v Cerkev, 
saj je v eni izmed oblik protestantizma 
obstala le na severovzhodu Slovenije. 
Najpomembnejše spremembe so se 
začele dogajati izven nje - v družbi,

med izobraženci, povečini duhovniki. 
Slovensko ozemlje je tedaj pripadalo 
Habsburški monarhiji in tako njego
vi prebivalci niso imeli oz. mogli imeti 
jasne zavesti pripadnosti slovenstvu. 
Jezik plemstva in meščanstva je bila 
nemščina, preprosto, pretežno kmečko 
prebivalstvo, pa se je sporazumevalo v 
narečjih, ki so se na določenih območjih 
slovenskega narodnega ozemlja govori
la. Reformacija je s svojimi spremenjeni
mi pogledi na delovanje tedanje Cerkve 
postavila temelje živemu družbenemu in 
kulturnemu življenju. Lahko bi rekli, da 
se je pričelo pravo družbeno vrenje - ra
zvoj jezika, miselnosti, kulture nasploh. 
S Primožem Trubarjem se je rodila prva

Zadovoljstvo z razlogom.
Toyota Auris. Prvi hibrid v razredu.
Prihodnost je tukaj. Pred vami je prvi model v svojem razredu, ki nudi 
doživetje popolnega hibrida s širokim izborom vrhunskih motorjev.
Preizkusite ga vToyotinih salonih.
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makadamska površina v C-2 ni več na
menjena za parkirišče.

Z pogodbo št. 351-050/2006-08 z dne 
14. 10. 2008 smo se obvezali 50 parkir
nih mest zgraditi v Šturskem parku. 
Projekt je ob predstavitvi zajemal še 
izgradnjo mostu čez Hubelj, ki bi nam 
parkirišče približala, kar pa je bilo s 
strani občine brez pojasnila preklicano. 
V Šturskem parku smo po projektni do
kumentaciji zgradili 44 parkirnih mest, 
na katerih imamo sedaj služnost brez
plačnega parkiranja (vrednost investici
je 102.000 EUR).

Na naš dopis o zamenjavi parkirišč 
smo od Občine prejeli odgovor, da nam 
za 44 parkirišč lahko dodeli 12 (?) par
kirišč pred hotelom - zakaj na to nismo 
pristali, ni smiselno komentirati.

Pri zbiranju soglasij za pridobitev 
gradbenega dovoljenja v letu 2008 smo 
bili ponovno v trdih pogajanjih z obči
no v zvezi soglasja prizidka kuhinje pri 
zdravstvenem domu, za kar smo soglas
je pravzaprav že imeli, na podlagi dogo
vora med Občino Ajdovščina in Pigal 
d.o.o. z dne 4. 1. 2002. Gold Club d.o.o. 
je v letu 2008 Občini Ajdovščina plačal 
nadomestilo za stavbno pravico v viši
ni 59.546 EUR, komunalni prispevek v 
višini 41.845,50 EUR ter naknadno še 
10.000 EUR.

Pigal je bil tri leta generalni pokrovi
telj prireditve Ajdovščine v maju, letos 
pa na željo župana iz vsega skupaj ni 
bilo nič, čeprav smo bili sponzorstvo v 
višini 60.000 EUR prisiljeni plačati za 
soglasja k gradbenemu dovoljenju ob
nove Hotela, izgradnje garažne hiše, iz
gradnjo dodatnih dvaindvajsetih sob in 
wellnes centra.

Od 2006 je Gold Club iz Sežane v sana
cijo hotela vložil 3,5 mio EUR. Izvajalci

Na voljo tud; s handnskrm Jn dizelskim motorjem.

~'0 i-eija Zii rnaciz! 1,33 Terra
rfo ob nakupu s {tnandnmjein »Togota go

ujvuui.toyota.si

gradbenih del so bili predvsem doma
či podjetniki iz območja Ajdovščine. 
Pigal d.o.o. je v hotelu zaposlil dodatnih 
44 delavcev (večina z Ajdovskega), pri_ 
ložnost za delo pa dobijo tudi številni 
študenti. Pigal d.o.o. je samo iz naslova 
koncesijskih dajatev državi plačal 6,6 
milijona evrov.

Družbe Gold Club iz Sežane ne bom 
posebej predstavljal, bistveno je le, da 
sem s to družbo uspel v proizvodnji 
igralnih aparatov za tuje trge, ne pa v 
igralništvu, ki stagnira celo na sami 
meji z Italijo.

Ob predstavitvi županskega kandida
ta g. Borisa Ježa smo zbrane Ajdovke in 
Ajdovce pogostili s 150 litri piva iz naše 
pivovarne in 50 litri vipavskega vina 
Gospod Jež je s svojim programom ra
zvoja turizma pridobil naše simpatije in 
predlagali smo mu, da na istem mestu 
priredimo vsesplošno ajdovsko rajanje 
tudi pred drugim krogom volitev za žu
pana, kar pa je Boris Jež odklonil.

Ajdovski župan še ni prestopil našega 
praga in nas zaradi svoje nevednosti ali 
pa nespoštljivosti pojmuje kot 'igralni
ški loby'. V očeh župana je Hotel Gold 
Club s vso svojo dejavnostjo in zaposle
nimi garjava ovca.

Kljub vsemu ste volilci župana v Hotel 
Gold Club vljudno vabljeni, ker imamo 
kaj pokazati, recesiji navkljub, in želim, 
da posebej Ajdovci štejejo hotel za svoj, 
kot je bilo in še bo.

Želim si tudi, da bi se do naslednjih 
volitev na lastne oči prepričali o naši de
javnosti in ne bi nasedali puhlicam, ki 
jih lahkomiselno stresa iz rokava seda
nji župan, ki mu očitno ne gre za razvoj 
občine pač pa samo za oblast in denar.

S spoštovanjem, Loris Požar

fll
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Toyota

slovenska knjiga, njegovi somišljeniki in 
sodobniki - Jurij Dalmatin, Sebastijan 
Krelj, Adam Bohorič ... - pa so z nav
dušenostjo sledili temu zgledu. Tako so 
nastajale prve knjige, slovnice, prevodi 
Svetega pisma ...

Primož Trubar je kot pisec prve slo
venske knjige postavil temelje sloven
skemu knjižnemu jeziku, kateremu je 
vzel za osnovo osrednje slovensko na
rečje, in nekako začel pisati zgodovi
no današnji samostojni Sloveniji. Mali 
državi pod Alpami, kjer se je od tedaj 
naprej zavest Slovenstva samo še krepila 
in s posamezniki'skozi stoletja kulturno 
nadgrajevala.

Danes smo lahko ponosni, da imamo 
v svoji državi svoj lasten jezik, v katerem 
se lahko sporazumevamo, mislimo, de
lujemo, skratka se z njim identificiramo. 
Ker ni tako samoumevno, da ima narod 
z lastno državo tudi svoj jezik. Mnogo 
(tudi večjih) narodov si deli jezik ali pa 
ta nima moči državnega jezika. Nekateri 
jeziki z maloštevilnimi govorci ne preži
vijo oz. doživijo niti trenutka, ko bi jih 
jezikoslovci lahko odkrili. Tako izumre
jo, ne da bi vedeli zanje.

Slovenščina nas združuje kot narod in 
nas dela 'drugačne' v odnosu do drugih. 
Slovenščina je naša narodna zavest in 
naša pripadnost. Z njo in zaradi nje smo 
Slovenci!

In zaradi vsega omenjenega je sloven
ska reformacija za Slovence, ki smo tra
dicionalno katoliški narod, pomembna. 
Prav je, da se ji enkrat na leto pokloni-
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Za Vas pripravimo projekt sončne elektrarne, 
ki vam bo dolgo služila, pa še zaslužili boste!

Kako?

Pokličite

ŠKAPIN
ww.skapin.si

Vipavska cesta 4 
5270 Ajdovščina 
Tel.: 05 364 41 61
info@skaDin.si



Lions klub Zemono

Skupna pomoč
Vipava, oktober 2010 - Daje dobrodelnost in pripravljenost posameznikov kot tudi društev, organizacij 
in klubov še vedno prisotna, kljub ne ravno rožnati gospodarski in socialno - ekonomski situaciji, doka
zuje prisrčna in spontana skupna akcija Lions kluba Zemono (LKZ) in Vinske kleti Trta s Planine.

mizi ni manjkalo niti njihovih suhome- 
snih dobrot, pravega domačega kruha, 
in za poslastico, še pečenega kostanja. 
Družina Trbižan se je ob zaključku sre
čanja LKZ v njihovi vinski kleti odpo
vedala denarju in je želela, da se zbrani 
denar za pogostitev nameni njihovemu 
sovaščanu Venčku Petriču.

Tako je predsednica LKZ naveza sti
ke z Venčkom in ga obiskala, saj se je 
preselil iz Planine v Ajdovščino, kjer 
sedaj domuje v lepo urejenem in za in
validno osebo zelo prilagojenem stano
vanju v Kresnicah. Zanimiv razgovor z 
Venčkom je pokazal, da je prava pozitiv
na osebnost, kljub napredujoči bolezni 
ni izgubil življenjskega optimizma in 
vero v dobro ljudi, zaupanje vase ter pri
jatelje. Čeprav ga je bolezen zaznamo
vala že pred 22 leti, zadnjih 14 let pa je 
vezan na invalidski voziček, je še vedno 
zaposlen, sedaj le na polovičnem delov
nem času. Njegovo življenje, interesi in 
prosti čas ter skrb za organizacijo po
trebne pomoči se vrti poleg vsakodnev
ne rutine, ki obsega pomoč tuje osebe 
-asistence pri vseh dnevnih ter osebnih 
opravilih, še na druge oblike okupacije s 
katerimi pomaga tudi drugim, ki so se 
znašli v podobni situaciji kot on sam.

Tako je kljub številnim težavam, ki ga 
močno omejujejo na gibalnem in širšem 
socialnem področju zmogel narediti 
nekaj, kar bi še zdrava oseba težko. Bil 
je pobudnik in organizator dobrodel
nega koncerta z ansamblom Hiša v 
Ajdovščini. S koncertom so se zbira

la sredstva za društvo YHD, katerega 
član je tudi Venčko. Zbrana sredstva so 
namenili za plačilo osebnih asistentov 
programa Neodvisno življenje hendike- 
piranih društva YHD. V Sloveniji je tre
nutno okrog 100 invalidnih oseb, ki ko
ristijo ta program. Društvo YHD je med 
redkimi društvi v Sloveniji, ki v svojem 
programu delovanja nudi tudi program 
pomoči osebne asistence. Osebna asi
stenca je neposredna fizična pomoč in 
podpora hendikepirani osebi pri vseh 
tistih aktivnostih, ki jih ne more sama 
opravljati in ji omogoča neodvisno in 
samostojno življenje.

Venčko bo tokratno pomoč LKZ na
menil prav kritju sredstev za osebno asi
stenco (pomoč odrasle osebe za osebno 
higieno, pomoč pri odhodu v službo, 
zvečer priprava na počitek), saj potrebu
je bistveno več ur pomoči, kot pa jo lah
ko pokrije osebna asistentka, ki je preko 
društva YHD pri Venčku zaposlena za 
8 ur. Tako Venčko izpostavlja tudi teža
ve vseh invalidnih ali drugače oviranih 
oseb, ki živijo sami ali nimajo razvejane 
socialne mreže pomoči družine, za svo
je delovanje pa potrebujejo nujno priso
tnost drugih oseb, za pomoč pri povsem 
enostavnih življenjskih opravilih, na ka
tere ljudje brez težav niti ne pomislimo. 
Tudi s svojo javpo in večkrat povedano 
življenjsko zgodbo Venčko odstira ta
buje o socialni, gibalni nezmožnosti ali 
drugačnosti, zato mu bodo člani LKZ na 
njegovi poti, še pomagali.

dr. Erna Žgur

KZ se je namreč na svojem re
dnem oktobrskem srečanju 
zbral na Planini, na domačiji 

Trbižanovih, kjer domuje tudi nova 
vipavska vinska kraljica Tina Trbižan. 
Ta je s svojo mladostno prijaznostjo in 
Neposrednostjo, odličnim poznavanjem 
'ipavskih vin ter predstavitvijo svojega 
dela kot izbrana vinska kraljica doline, 

očarala prav vse prisotne. Ob pomoči 
brata ter očeta je prestavila tudi doma
ča vina iz njihove kleti, seveda pa na

Center starejših Pristanu Vipava

Terapija z živalmi
V Centru starejših Pristan Vipava želimo slediti sodobnim smernicam pri obravnavi starostnika. Zato 
smo se odločili, da stanovalce centra seznanimo in vključimo v terapijo z živalmi. V ta namen smo k 
sodelovanju povabili 'Tačke pomagačke', slovensko društvo za terapijo s pomočjo psov.

jini že dobro znana in priznana praksa, 
medtem ko pri nas v Sloveniji ustanove 
šele začenjajo odpirati vrata živalim.

Miselnost, da živali sodijo samo v zu
nanje človekovo okolje in ne njegovo 
ožje, je zastarela in zmotna. Pozitivne 
reakcije s katerokoli živaljo ugodno vpli
vajo na posameznika. Ob stiku z živaljo 
se namreč zniža krvni pritisk, občutenje 
bolečine in slabosti, izboljša se delova
nje lokomotornega sistema, zmanjšata 
se osamljenost in stres, izboljša se socia
lizacija in še bi lahko naštevali.

Vključevanje terapevtskih psov v pro
gram delovne terapije je eden od nači
nov, ki pomeni drugačno, pestro in za
nimivo obravnavo. V Centru starejših 
Pristan Vipava bomo izvajali dve obliki 
programa in sicer terapijo s pomočjo 
psov, kar pomeni, da se s pomočjo psa, 
ki ustreza določenim kriterijem, doseže 
zastavljen terapevtski cilj. Ta program 
izvaja usposobljen kader v okviru svo
je stroke (delovni terapevti, specialni in 
športni pedagogi). Zanj je značilno, da 
se postavi cilj in da se beležijo vse spre
membe pri uporabniku.

Drugi program pa je družabništvo, ki 
smo ga v Centru izvajali že spomladi in 
sicer v sodelovanju z vodnico psov Tino 
Pregelj iz Športnega kinološkega dru
štva Ajdovščina, sedaj pa bodo to nalogo 
prevzele 'Tačke'. Gre za spontano indivi
dualno ali skupinsko druženje stanoval
cev z psom, ni pa določenega nobenega 
terapevtskega cilja ali programa aktiv
nosti. Mojca Trdan, dipl. del. ter

četrtek, 14. oktobra, se nam je 
na prvem srečanju predstavila 
gospa Dunja Vodopivec aktiv

na članica Tačk in njena psička Gaja, s 
<ttero že dolgo časa uspešno obiskujeta 
»troke na pediatrični kliniki v Ljubljani. 
Tbiskala sta nas tudi dva'terapevtska 
Jara - pripravnika in sicer gospa Cvetka 
Wjan s psičko Varvaro pasme border 
'olie in gospa Alenka Colja s hčerko 
)inadejo in psičko Boro, prav tako pa- 
'itte border colie.
Vključevanje psov in drugih živali v 

Jrograme posameznih inštitucij je v tu-

Krompirjeve počitnice 
v znamenju mozaika
Letošnje jesenske počitnice smo zaposleni v Centru za izobraževa
nje, rehabilitacijo in usposabljanje (CIRIUS) v Vipavi preživeli v prije
tnem ustvarjalnem vzdušju. CIRIUS je organiziral delavnice izdelo
vanja mozaika.

elavnice se je udeležilo 18 za
poslenih, različnih poklicev. 
Prvi dan je bila na programu 

teorija izdelave mozaika, razbijanje in 
rezanje ploščic, lepljenje na podlago in 
oblikovanje različnih zamisli. Drugi 
dan smo izdelke Tugirale’ in razstavile v 
avli. Zabavale smo se v prijetnem vzduš
ju kolektiva in se ob šalah smejale. Kot 
so nekdaj pri ličkanju koruze in pranju 
perila v potokih gospodinje poklepeta
le o tem in onem, smo sodelavke centra 
CIRIUS druženje prenesle v današnji 
čas in ob izdelovanju mozaika preživele 
dva čudovita počitniška dneva. Združile 
smo prijetno in koristno. Ideje smo z 
malce znanja in veliko umetniškega ob
čutka prenesle v pridne roke. Izdelale

smo mozaični lonček za rože in moza
ično ogledalo.

Tako ne bomo občudovali mozaikov 
slavnih umetnikov samo v sosednji 
Italiji. Na dvoriščih in okenskih poli
cah hiš vipavske doline lahko opazuje
mo mozaične lončke za rože. Če se nam 
ponudi priložnost, da obiščemo hišo od 
znotraj, pa se lahko zagledamo v moza
ično ogledalo.

Da je navdušenje nad mozaikom veli
ko, nam pove odziv na delavnico. Ko se 
na stopnišču in hodniku srečujemo, si 
pripovedujemo, kako bomo iz razbitih 
ploščic, školjk, prodnikov, kamenčk
ov izdelale mozaik v domači kopalnici, 
izdelale mozaično mizo. Sedaj pridno 
spravljamo in zbiramo ploščice ter pre
mišljujemo, kdaj si bomo vzele čas, da 
bomo svoje ideje uresničile.

Ko se v teh jesenskih dneh sprehajamo 
po poteh narave, si jo delček ponesimo s 
seboj. Ob poti se nam ponuja veliko na
ravnega materiala, iz katerega nastanejo 
čudoviti mozaiki. Na gradbišču in ob 
smetišču, na poljskih poteh in na obali, 
povsod najdemo delček mozaika.

Mateja Kete Černe, 
Katarina Trbanc

Med škatlami, vazami, strašili in duhovi...

... našli skriti zaklad
Med jesenskimi počitnicami, ki so potekale od 25. do 29. oktobra so 
na Medobčinskem društvu prijateijev mladine otroci spet ustvarjali.

ponedeljek so kartonske škatle 
spremenili v krasne dekorativ
ne škatle, v sredo pa so ustvarili 

čudovite vazice s pomočjo vrvi in jesen
skih plodov s katerimi so oblekli prazne 
stekleničke. Najbolj pustolovsko je bilo 
v torek, ko so se otroci podali v lov na 
skriti zaklad po sobanah in hodnikih 
stavbe v Šturskem parku. Skriti zaklad 
so seveda našli in si ga tudi razdelili, 
najditelji zaklada pa so prejeli tudi pri
znanja.

V četrtek so na 
ustvarjalnicah izdelo
vali strašila iz blaga, 
nekateri otroci pa so se 
odpeljali na plavalno - 
filmski izlet v Atlantis 
in Kolosej. Zadnji dan 
počitnic smo izkoristili 
za izdelovanje strahcev 
iz blaga, saj je bila noč 
čarovnic že pred vrati.

Vsak dan smo ustvar
jali tudi z dobrodelnimi 

nameni, saj smo poleg opisanih izdel
kov, ki so jih otroci odnesli domov, iz
delali tudi plakate z odtisi in pobarvani
mi obrisi rokic v okviru akcije 'Podajte 
nam roko!' Zveze prijateljev mladine 
Slovenije in podjetja NIVEA. Do 5. no
vembra lahko podate roko tudi sami.

Med jesenskimi počitnicami smo 
združili koristno s prijetnim ter prijetno 
z zabavnim in v tem duhu bomo priča
kali tudi naslednje počitnice. Maša Čibej

I
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Izza klopi v svet
Ajdovščina, 27. oktobra - Kljub mladosti je za Matijo Ketejem iz Žapuž že pravi ustvarjalni opus; z ri
sanjem, njegovo strastjo, seje začel ukvarjati že v osnovni šoli (takrat so slike nastajale kar na zadnjih 
platnicah zvezkov) in nadaljeval v dijaških ter študentskih klopeh; prav izza slednjih je menda prihajalo 
največ navdiha. Svoje ilustracije je Matija širši javnosti prvič predstavil na razstavi v ajdovski Dvorani 
prve slovenske vlade. In navdušil!

širilo naokrog. Nekaj njegovih slik je 
na ogled postavljenih tudi v piceriji 
Na placu v Vipavi, kjer prostor z nji
mi zaživi v posebnem čaru. Sicer pa 
Matija doslej še ni razstavljal. Ker pa 
so se ilustracije v prepoznavnem lah
kotnem in nekoliko stripovskem stilu 
nabirale, z njimi pa tudi pohvale, se 
je Matija odločil, da jih razstavi v avli 
Dvorane prve slovenske vlade.

Na simpatični otvoritvi, 27. okto
bra, so avlo napolnile neštete zgodbe 
pripovedujočih slik, barve, 'linije in 
široki nasmehi, dobra volja in obču
dovanje obiskovalcev. Matija ima ve
liko podpornikov; med njimi so tudi 
taki, ki so ga srečali prvič in ki jih je 
v hipu osvojil s svojo pojavnostjo in 
nadarjenostjo.

Ko tako Matijeva dela, ki sijejo v 
sporočilno-

____  ____ sti, izbranih
barvah, ki 
niso naklju
čje, opazuješ 
nekaj časa, 
opaziš mnogo 
detajlov; vsak 
s svojo zgod
bo ustvarjajo 
celoto, prika
zano na nje
mu edinstven 
način.

Prav iz teh 
razlogov rad 
riše po nare
ku; naročniku

Pravzaprav je bila razstava logičen 
korak, saj se je mnenje o Matijevi 

, posebnosti in nadarjenosti hitro

Planinski krožek OŠ Šturje

Nagradni izlet pod 
Triglav
Na Osnovni šoli Šturje Ajdovščina že četrto leto zapored uspešno 
sodelujemo s Planinskim društvom Ajdovščina. Učenci, starši in uči
telji smo se udeležili že številnih sobotnih pohodov pod njihovim 
vodstvom.Tudi v soboto, 6. novembra 2010, ko so nas povabili na 
nagradni izlet v svet pod Triglavom.

prisluhne ob opisu, podrobnostih želene 
upodobitve in vse pretvori v poseben ri
sani zapis. Veliko del na tak način tudi 
proda. Predvsem ob rojstnih dnevih in 
drugih posebnih priložnostih se ljudje 
odločajo za taka darila. Matija pa z ve
seljem ustreže.

Domači umetnik skromno pove, da 
so njegovi naslednji cilji ustvarjanja 
ilustracij za knjige, časopise, ... pa tudi 
nadgraditev tehnike na airbrush in pre
našanje podobe na zid.

Želi se podati tudi med karikature in 
na splošno raziskovati znotraj načinov 
upodabljanja in prikazovanja. Sicer pa si 
še naprej želi risati za ljudi.

P. K.

T^TTajprej smo se ustavili v 
Slovenskem planinskem muzeju 
v Mojstrani, kjer smo spoznali, 

kako si roko podajata preteklost in se
danjost. Ogledali smo si bogato film
sko, fotografsko in predmetno gradivo, 
povezano v enajst vsebinskih sklopov. 
Spoznali smo zgodovino, vzroke, na
čine, nevarnosti in radosti obiskovanja 
gora. Prisluhnili smo klicu gora, doži
vljali nevihto, otipavali predmete, iskali 
skrite zaklade, se učili o varnih načinih 
planinarjenja, se preizkušali v poznava
nju zdravilnih rastlin, se učili, ustvarjali 
iz kamna in se zabavali.

Vrhunec izleta je bila hoja po 
Triglavskem narodnem parku, vzpon k 
slapu Peričniku in počitek na 

soncu pred Peričnikovo kočo, kjer smo 
uživali v miru, prijateljstvu in lepotah 
Triglavskega narodnega parka.

Domov smo se vrnili polni lepih vti
sov, pohval o lepem vedenju in prije
tnem druženju.

Vodnikom Vladu.Tomiju in Bogdanu 
vse pohvale in zahvala za dobro voden 
izlet.

Hermina Plešnar, 
mentorica planinskega krožka na OŠ Šturje

Možnost nakupa z obročnim 
odplačevanjem za dobo
3 let brez obresti!
Za nakup do 1.12. 2010 
s takojšnjim plačilom pa
nudimo 7% popusta!

Takoj vseljiva 
stanovanja v Vipavi na 
Goriški cesti 6.a in 6.b. 
Stanovanja v skupni izmeri 
od 5533 m2 do 232,06 m2. 
Cene od 90.477,47 € do 
215.601,98 €.
Cene vključujejo 8,5% DDV.

ZEMONO
INFORMACIJE in PRODAJA
Zemono d.o.o.
Gradiška cesta 9 
5271 Vipava
tel.; 05/36 63 552,041/480 670
zemono@gmail.com
www.zemono-nepremicnine.si
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Hiša mladih AJDOVŠČINA, petek 12. november 2010 ob 16. uri

Jesenski Fotokros 2010
FOTOKROS je projekt, ki je zasnovan na izvirnosti in drugačnosti. V principu smo želeli pristopiti do 
fotografije na nekoliko drugačen, mladosten način. Poleg tega smo želeli doseči učinek na lokalni pre
poznavnosti, saj se Fotokros odvija v mestu Ajdovščina in teme Fotokrosa se nanašajo neposredno na 
mesto in njegovo okolico.

W "J^voji osnovi je Fotokros name
nu njen vsem, ki jih zanima foto- 
W grafija in obenem uživajo v giba

nju na svežem zraku, ter neposrednem 
spoznavanju zgodb, ki nam jih ponuja 
mesto in njegova okolica. Gre za foto
grafsko tekmovanje v štirih sklopih le
tno (pomladni, poletni, jesenski in zim
ski fotokros). Udeleženci posameznega 
Fotokrosa morajo slediti predpisanim
navodilom. Na tridnevnem Fotokrosu 
je za vsak dan posebej razpisana dolo
čena tematika fotografije (npr. detajli.

kontrasti, ipd.). Določeno je štartno me
sto in tekmovalci morajo v določenem 
času (eni uri) poslikati vsaj 10 fotografij 
na izbrano temo, ter priti do predvide
nega cilja. Tekmovanje se odvija v me
stu Ajdovščina oz. neposredni okolici 
mesta. Nato ima vsak sodelujoč teden 
dni časa, da izbere tri svoje najboljše po
snetke posameznega dne (tematike), ter 
jih osebno ali preko elektronske pošte 
dostavi v mladinski center. Fotoaparat 
mora udeleženec prinesti s seboj, ni pa 
pomemben tip aparata.

Dovoljena je uporaba photoshopa, ude
ležba je brezplačna. Za vsako razpisano 
tematiko strokovna komisija izbere naj
boljše fotografije. Mladinski center Hiša 
mladih nato poskrbi za razstavo izbra
nih fotografij v antičnih termah v centru 
mesta, ter jih tudi simbolično nagradil. 
Vodja in mentor Fotokrosa je mladinski 
center Hiša mladih Ajdovščina.

Po zaključku Fotokrosa načrtujemo 
izdelali reklamni plakat, ki bo služil kot 
promocija novemu Mladinskemu cen
tru in Mladinskemu hotelu Hiša mla
dih. Glavni cilji fotokrosa so podpiranje 
izvirnosti projekta, prispevanje k prepo
znavnosti domačega okolja, spodbujanje 
mladih amaterskih fotografov v aktivno 
participacijo in hkrati povezovanje mla
dih s profesionalnimi fotografi, ki dela 
potem ocenjujejo. Pred novo sezono 
Fotokrosa v 2011, predvidevamo izve
sti krajši tečaj digitalne fotografije, pod 
vodstvom strokovnjakov. Udeležba na 
Fotokrosu ponuja mladim priložnost, 
da se približajo kulturnemu dogajanju 
in v njem aktivno sodelujejo. Poleg tega 
smo s tem projektom poskrbeli, da so 
antične terme v centru mesta oživele kot 
zanimiv razstavni prostor.

Mladi in umetnost malo drugače
V oktobru smo se v okviru študijskega krožka Mladi in umetnost malo drugače ... zbrali in ustvarjali že 
trikrat.

W^rvo srečanje je potekalo bolj kot 
B^rspoznavni večer in priložnost 
L za pretresanje mnenj o vsebini 
božka. Zaključili smo ga z izdelanim 
program, ki smo ga oblikovali vsi zbrani 
skupaj, po željah mladincev in pod vod
stvom mentorice.
Na drugem srečanju smo že ustvarjali.

Izmislili smo si zgodbe. Njihovo vsebino 
delili z vsemi udeleženci krožka ter jih 
ilustrirali z barvicami in flomastri.

Naše naslednje srečanje pa je bilo v 
znamenju noči čarovnic - izdelovali smo 
prave pravcate čarovnice.

V program smo umestili še izdelovanje 
svečk - topljenje, vlivanje voska za de

koracijo; izdelke iz gline - maske; lesena 
darilca; risbo - portret, figuro; slikanje v 
akril in akvarel tehniki; izdelavo glasbe
nih inštrumentov iz odpadnih materia

lov in še mnogo drugega. Raziskujemo, 
experim'fentiramo, ustvarjamo ter se 
pogovarjamo o marsičem in to v dobri 
družbi ter ob poslušanju dobre glasbe.

Pridruži se nam tudi ti pri aktivnem 
preživljanju prostega časa - vsak petek 
ob 18. uri v prvem nadstropju Hiše mla
dih. Vse dodatne informacije izveš na 
telefonu 051 833 658 (Nike).

Nike Škofič
Kolegij Mladinskega sveta Ajdovščina za 

prostočasne dejavnosti mladih

BESEDOVALNICA (literarni krožek)

Petek 12. November 2010 v Mc Hiši Mladih ob 16.uri

Mentor; Bojan Bizjak

Namenjena je vsem, ki jih igranje z besedami zanima, ne le kot igra, ampak 
tudi kot mojstrsko uporabljanje besed.

Osnovne dejavnosti:
- Mojstrenje v literarnem izražanju.

Obravnavali bomo spretnosti pisanja dobrih kolumn, esejev, in intervjujev. 
- Izdali bomo posebno knjižico najboljših literarnih izdelkov.

- Prirejali bomo literarna branja in večere s podporo glasbenikov.
- Organizirali bomo tudi pogovore z literarnimi gosti, kjer se boste lahko 

izkazali kot moderatorji.

IŠČEMO
NAJ MLADE PROSTOVOLJKE / 
NAJ MLADE PROSTOVOLJCE-

V OBČINI AJDOVŠČINA
V SEZONI 2009/10 

IN
NAJ MLADINSKE 

PROSTOVOLJSKE PROJEKTE
V OBČINI AJDOVŠČINA

V SEZONI 2009/10

Mladinski svet Ajdovščina objavlja

Ajdovščina
na katerem bomo izbrali Naj mlade prostovoljke / Naj mlade prostovoljce

v občini Ajdovščina v sezoni 2009/10, ki bodo po mnenju komisije najbolj 
ustrezali temu laskavemu nazivu!

Prijavljene prostovoljke in prostovoljci se bodo potegovali za naj naslov v dveh 
starostnih kategorijah in sicer: do vključno 18. leta ter od 19. do 29. leta.

V vsaki kategoriji bomo izbrali Naj mlado prostovoljko in Naj mladega 
prostovoljca.

Izbirali bomo tudi Naj mladinske prostovoljske projekte v občini Ajdovščina 
leta 2010 in sicer z namenom promocije organiziranega prostovoljnega dela.

POGOJI ZA SODELOVANJE:

1. NAT MLADA PROSTOVOLJKA - NAT MLADI PROSTOVOLJEC 
SEZONE 2009/10

mladinski svet

• Predlagatelj: lahko je posameznik, neformalna skupina, društvo, zavod ali dru
ga javna ali zasebna institucija;

• Prostovoljec/ka za svoje delo ne sme biti plačan/a oz. ne zaposlen/a za izvajanje
dejavnosti, za katere se ga/jo prijavlja na razpis;

• Prostovoljec/ka mora biti z udeležbo seznanjen in se mora z njo strinjati, tako
da skupaj s prijaviteljem napiše opis svojega prostovoljnega delovanja;

• Prostovoljec/ka je moral/a prostovoljno delovati v sezoni 2009/10 (kadarkoli
med 1.9.2009 in 31.8.2010);

• Prostovoljec/ka mora imeti stalno prebivališče v občini Ajdovščina. Izjemoma 
ima lahko stalno prebivališče drugje, v kolikor je prostovoljno delo opravljal/a na

območju občine Ajdovščina.

2. NAT MLADINSKI PROSTOVOLJSKI PROJEKT 2010

• Predlagatelj: lahko je posameznik, neformalna skupina, društvo, zavod, druga
institucija;

• Prijavijo se lahko projekti, pri katerih je prostovoljno delo bistveno prispevalo k 
izpeljavi oziroma kvaliteti izvedbe projekta (ni pa nujno, da je bil v celoti izveden s

prostovoljnim delom).
• Izvajalci in pripravljalci projekta morajo biti mladi do 29 let (pomočniki in

mentorji so lahko starejši).
• Čas izvedbe: projekt se je moral zaključiti v sezoni 2009/10 (med 1.9.2009 in

31.8.2010), četudi se je začel prej;
• Kraj izvedbe: občina Ajdovščina.

Organizacija - prijavitelj mora izpolniti prijavni obrazec - prijavnico m ga 
podpisanega poslati na naslov Mladinskega sveta Ajdovščina, skupaj z 

morebitnimi prilogami.

O izbiri naj prostovoljk in prostovoljcev ter naj projekta bo odločala strokovna 
komisija. Komisija bo odločila na podlagi pravilno prispelih prijav. Odločitev 

komisije je dokončna. Kot kriterij odločanja bodo komisiji služili predvsem 
prostovoljčevi dosežki, odgovornosti, kijih izpolnjuje znotraj organizacije, trajanje 

dela v organizaciji ipd. Strokovna komisija pa bo na podlagi svoje strokovne 
avtoritete o teži vsake prijave odločala posebej, ne le z birokratsko določenimi 

kriteriji ampak s kriteriji prilagojenimi individualno vsaki prijavi.

Podelitev priznanj in nagrad najboljšim bo v mesecu decembru. Podelitev 
priznanj in nagrad bo potekala v obliki sprejema NAJ mladih prostovoljcev in 
prostovoljk ter akterjev NAJ mladinskih prostovoljnih projektov pri županu 

Občine Ajdovščina. V kolikor bo obstajal interes bomo priredili tudi prireditev, na 
kateri si bo mogoče ogledati mladinske projekte, ki so bili izpeljani v lanskem letu, 
ter se pogovoriti in izmenjati izkušnje z drugimi prostovoljci. Na prireditev bodo 
povabljeni vsi prijavljeni prostovoljci in njihovi mentorji ter v razpisu sodelujoče 

organizacije ali skupine posameznikov. O času in kraju prireditve boste obveščeni
naknadno.

Prijava mora biti poslana na Mladinski svet Ajdovščina najkasneje do 
10. decembra 2010 in sicer velja slovenski poštni žig s tem datumom in ustrezno 

oznako na kuverti, ki je predpisana na dnu prijavnega obrazca.

NE POZABITE! Promocija prostovoljnega dela je ključni namen natečaja in z 
njim lahko pomagamo pohvaliti in vzpodbuditi prostovoljno delo tudi pri vas, v 
vaši organizaciji. Vsi prijavljeni bodo vabljeni na zaključno prireditev natečaja, 
kjer bodo tudi prejeli pohvalo kot vsaj skromen znak priznanja in spoštovanja 

vrednosti njihovega dela.

Razpis natečaja in prijavnice dobite tudi na internetni strani http://msa.si/

Za dodatne informacije se lahko pozanimate na e-naslov: helena.harej@msa.si ali
na GSM: 040 515 347

Predsednica MSA 
Helena Harej
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ŠTUNF
Na mladih svet stoji - čisto, zdravo, zeleno okolje

Rojstvo Filmskega festivala v
Ajdovščini
Približno eno leto nazaj seje rodila ideja, tako, čisto po naključju, na Klubu ajdovskih študentov in di
jakov, zvečer, po sestanku.

I^JJ^venela je super. Tako super, da se 
J Je okrog nje oblikovala ekipa Iju- 

Jfcofbiteljev filma in animacije, ki je 
rasla in rasla, ravno tako je z ekipo rasla 
ideja. In se je zgodil še en sestanek, pa 
drugi, in tako naprej ... Vse dokler se z 
dodelano idejo nismo prijavili na ŠKIS 
- ov razpis za festival ŠTUNF. Kmalu po 
novem letu so nam sporočili, da je prav 
naša ideja, tista, ki jo iščejo. In tako se 
je za letos ŠTUNF preselil v Ajdovščino.

Čez zimo, pomlad in poletje so se so
delujoči kar vrstili, zbirali smo dela, so
delavce in datum. Dokončno se je "dan 
D" zasidral konec oktobra, po tem, ko 
poletni val festivalov mine, ko se prire
ditve preselijo na toplo, za zidove, ravno 
prav za filmski festival.

Napetost je rasla, stvari so bile posta
vljene in v četrtek, 28. oktobra, je bil 
start. Začeli smo prvi filmski festival.

Vse je lepo potekalo po načrtih, že 
zgodaj zjutraj smo začeli s snemalno de
lavnico, ki so se je udeležili izbranci iz 
ŠTUNF - ovega razpisa. Zvečer pa smo, 
končno, uradno odprli festival z zabavo, 
z zvenečimi izmeni iz slovenske klubske 
scene in vinom Žorž, kljub zredčeni gu- 
žvi je prostore KAŠ - a prežemalo prije
tno vzdušje.

S kančkom radovednosti in nemira 
smo v petek predvajali tudi na velikem 
platnu Dvorane prve slovenske vlade. V 
krasni družbi filmoljubov smo si pogle
dali lep seznam kratkih filmov in ani
macij, večer pa zaključili s projekcijo iz 
kolutov, na filmski trak, tako, po starem, 
za začimbo.

V soboto je festival doživel pravi vrhu
nec. Začeli smo že zjutraj, preživeli do
poldne z najmlajšimi in nadaljevali čez

cel dan, v večer s Skrivnostjo iz Kellsa, 
do poznih ur, ko je prostore KAŠ - a 
napolnila plesna energija in sproščeno 
vzdušje, ki ga je začinila tudi Vinska 
klet Trta.

V prostorih Kluba je snemanje po
tekalo že tretji dan, kamere, rekviziti, 
luči, kabli, vse je ležalo povprek, vsto
pati in se premikati je bilo prepoveda
no, vsak šum je pomenil "rez", začeti bi 
bilo potrebno znova. Vztrajna ekipa ni 
popuščala, z izjemno koncentracijo in 
hitrim ritmom so se prevažali iz lokacije 
na lokacijo, snemali, montirali, režirali 
... vse do zadnje sekunde, v nedeljo, 31. 
oktobra, ko smo, da bi le končno videli

rezultat, prestavili premiero za 15 min. 
Vseeno je točno ob 20.00 v Dvorano 
prve slovenske vlade pritekel Domen in 
priklopil računalnik na projektor, nepo

sredno, predvajati je bilo treba.
Časovna past. Kratek film produkcije 

prvega filmskega festivala v Ajdovščini, 
festivala ŠTUNF. Super!

Ob vinih Piana smo nazdravili profe
sionalnemu izdelku ŠTUNF - ove sne
malne ekipe in zaključili festival z izje
mno pozitivnim filmom Elena, o Eleni 
Pečarič.

Ritem je bil res nor, ampak mi smo 
uživali, festival je bil odličen, na spore
du se je zvrstila kopica odličnih kratkih 
filmov in animacij, mlade, pa tudi sta
rejše produkcije. Glasbena večera sta 
bila edinstvena, ničesar takega še ni 
bilo. Bili smo prvi in uspelo nam je. Vse 
skupaj nam je dalo izjemno dozo energi
je in volje, da to nadaljujemo.

Celi štirje dnevi so se strnili v en dolg 
dan dogodkov, za spanje ni bilo časa, 
poskrbeti smo morali, da so stvari tekle.

Potem še kup priznanj in lepih želja, 
hvala.

Hvala vsem, ki ste sodelovali, sne
malcem, igralcem, obiskovalcem, star
šem in otrokom, mentorjem, vinarjem, 
takšnim in drugačnim pomagačem 
in vsem sponzorjem, ki so nesebično 
pomagali, da je festival lahko ostal do 
zadnjega detajla neprofiten, da je bilo 
vsega za vse dovolj in smo lahko prepri
čljivo začeli nekaj, kar ima velik poten
cial, da se obdrži. Hvala Multimedijski 
hiši IBIS za vso snemalno opremo, brez

katere Časovna past ne bi dosegla ta
kšne kakovosti. Animateki, avtorjem in 
AGRFT-ju, za vsa dela. In hvala ŠKIS-u 
za zaupanje

Ponovno smo upravičili naziv kultur
ne prireditve in ponudili festival, ki v 
zameno ni zahteval ničesar, vrata so bila 
odprta vsem od mladičev do starih film
skih mačkov.

Takšne priložnosti kot je bil ŠTUNF 
so redke in podobnih festivalov je malo, 
čeprav jih družba več kot potrebuje, so 
pristni, kreativni, kulturni dogodki in 
se ne zakrivajo s klišeji in oguljenimi 
lajnami, zato vemo, da smo Ajdovščini 
uspeli pokazati tisto čemur je ŠTUNF 
namenjen; izražanju in pretoku novih 
idej. V prihodnje si želimo še več ta
kšnih injekcij spodbude, ki bodo obro
dile dolgoročne sadove. Želja je, da bi 
uspeli tudi z drugim filmskim festiva
lom naslednje leto. ŠTUF pa se seli dalje, 
kjer bo spet zasejal kreativno, kulturno 
seme.

Anita Lozar, 
vodja Festivala ŠTUNF 2010, 

foto Veronika Ožbot

Mladinski center Hiša mladih pričenja z izobraževalno 
intelektualnimi vsebinami, za katere marsikdaj zmanj

ka pobude in so pri nas zelo redke.

Radi bi se »boja proti enoumju« lotili malce širše in 
zato bomo v petek 26. novembra pričeli z prvim v vrsti 
predavanj; Manipulacija človeka v potrošniški družbi.

Predavanje bo vodila dipl. ekon. Magda Šmon, nekda
nja vodja marketinga za podjetje Lek.

Ker verjamemo, da tudi vi prepoznavate potrebo po 
neformalno izobraževalni vlogi civilne družbe v dana

šnjem svetu, vas vabimo, da se nam pridružite!

Predavanje bo v Domu krajanov, v Ajdovščini,

v petek, 26. novembra, ob 18. uri.

Udeležba je brezplačna

Vtisi mladih ajdovskih 
ekologov
Vrhnika, 22. oktobra - V četrto smo se mladi ajdovski ekologi, učen
ci Eko krožka in učenci enote s prilagojenim programom Danila 
Lokarja iz Ajdovščine, v okviru projekta Tudi za ta letak se najde 
primeren smetnjak - kako?, odpravili na pravo »eko« ekskurzijo na 
Vrhniko, kjer smo si ogledali Center za ravnanje z odpadki Vrhnika 
(CRO Vrhnika).

^Tladi smo v smislu vodilne 
misli Na mladih svet stoji 

iT^LMladinskega sveta Ajdovščina, 
ki je to ekskurzijo organiziral, odkrivali 
smisel in pomen ločevanja odpadkov za 
nas mlade, za naše starše, za vse osta
le ljudi ter za našo skupno prihodnost 
v čistem, zdravem in zelenem okolju. 
Svoje vtise smo mladi ekologi na pobu
do svojih učiteljic strnili v nekaj stavkih, 
ki jih želimo deliti z vsemi vami, bralci 
Latnika.

Vtisi učencev Eko krožka Osnovne 
osnovne šole Danila Lokarja 
Ajdovščina

Z avtobusom smo prispeli na odla
gališče na Vrhniki. Sprejel nas je vodič 
Edin. Najprej smo si pogledali, kako 
stehtajo vozila, ki pripeljejo odpadke. 
Videli smo tudi, kako delavci ročno lo
čujejo odpadke. Napravil sem tudi vide
oposnetek. Ogledali smo si velike kupe 
ločenih odpadkov. Videli smo, kako je 
kamion stresel stare hladilnike, sušilne 
in pralne stroje. Vodič nam je povedal, 
da vsak mesec pripeljejo take predmete 
različnih znamk in velikosti. Ogledali 
smo si tudi kup plastičnih embalaž sveč 
s pokopališča. Nazadnje pa še kompost. 
Naučil sem se, da je resnično potrebno 
ločevati odpadke in z njimi ravnati tako, 
da bodo uporabljeni za nove stvari.

Na odlagališču sem spoznal, da tam 
zelo smrdi. Videl sem, kako ločujejo 

odpadke. Maj,5.a

lagališču zbirajo smeti in jih potem sti
snejo skupaj. Valentina, 3.b

Zvedel sem, kako ločujejo odpadke. 
Povedali so nam tudi, kako naredijo 
kompost. David, 4.a

Ko smo prispeli na Vrhniko, je bilo na 
odlagališču zelo mrzlo. Naučila sem se, ( 
da se odpadki ločijo na uporabne in

neuporabne. Teja, 4. a

Naučil sem se, da se zbirajo nevarni in 
nenevarni odpadki. Nenevarni so papir, 
steklo, plastika. Nevarni pa so plini. Na 
smetišču je tudi veliko uporabnih stvari, 
razne igrače in drugo. V življenju mora
mo ločevati odpadke za čisto okolje.

Luka, 5. b

Izvedel sem, kako se stvari reciklira. 
Povedali so nam, v kateri zaboj spada 
kakšna stvar. Videli smo, kako je kami
on stresel hladilnike. Povedali so nam, 
da je v hladilniku strupen plin.

Aljaž, 5. b
Vtisi učencev Enote s prilagojenim 

programom Osnovne šole Danila 
Lokarja Ajdovščina

Videla sem, kako so delavci ločevali 
smeti. Veliko odpadkov lahko ponovno 
uporabijo za surovine. Povedali so nam, 
da je kompost uporaben za vrtove.

Veronika, 7. r.

Videla sem, kako so bili odpadki sti
snjeni v obliki kock. Smrdelo je, ker od
padki gnijejo.

Izvedel sem, kako ločujejo odpadke. 
Karton, steklo, plastika, kovine in papir. 
Videl sem tekoči trak, ki je peljal smeti 
v sortirnico. Tehtnico, ki je namenjena 
tehtanju vozil, smo preizkusili tudi mi; 
ko smo šli vsi na njo, je pokazala 900 ki
logramov. Denis, 5.a

Na ekskurziji sem videla, kako na od-

Chiara, 5.n

Zvedel sem, da ločene odpadke prede
lajo in tako pridobijo nove izdelke, kijih 
lahko spet uporabimo.

Robert, 9. r.

Videla sem veliko smeti, v sortirnici 
smo pogledali, kako so ločevali smeti.

Bilo je zanimivo.
Janja, 7. r.

Bilo mi je zanimivo, vi
del sem velike kupe smeti- 
Spoznal sem, da je trebgc 
skrbeti za naravo.

Žan, 8. r-
Na odlagališču je bile? 

veliko smeti, smrdelo je- 
Videla sem, kako so delavci 
ločevali plastiko, papir irr 
pločevinke.

Sara, 8.r-
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Projekt Comenius o vremenskih spremembah

Burjo spoznali v živo
Med 16. in 21. oktobrom smo na Srednji šoli Veno Pilon gostili 5. srečanje sedmih evropskih šol, ki so 
vključene v projekt Comenius. Naši gostje so bili učenci in profesorji iz šestih evropskih držav. K nam so 
prišli iz Cipra, Grčije, Nemčije, Norveške, Poljske in Italije.

•Fmenovane dežele prav tako prire- 
■ jajo, v okviru projekta, štiri do pet 

J^dnevna srečanja. Na vsakem sreča
nju učenci in učitelji delajo na že v naprej 
določenem projektu. 'Klimatske spre
membe v zadnjih 50 letih' je bila tema in 
naslov delavnic, ki so nas združile in ki 
so se tokrat odvijale na naši šoli.
Vsi dijaki, ki so sodelovali pri projek

tu, so morali že več časa pred srečanjem 
v svoji deželi, zbirati podatke o podneb
nih spremembah. V delavnicah, ki so 
potekale v teh dneh, predvsem v raču
nalniški učilnici, smo udeleženci pro
jekta zbrane podatke (recimo povprečne 
temperature zraka v posameznih drža
vah) analizirali, urejali in primerjali ter 
izpeljali določene zaključke. Za boljšo 
predstavo je služil še grafični prikaz. 
Med drugim smo imeli nalogo zbrati

slike domačih pokrajin v različnih le
tnih časih. Na tej osnovi smo skupaj 
izdelali koledar za prihajajoče leto. Na 
torkovem srečanju smo si ogledali tudi 
posnetke ekstremnih vremenskih raz
mer, ki so jih dijaki ustrezno opisali in 
obrazložili. Kako zgledajo naši kraji z 
ekstremno močno burjo, kije kot nalašč 
prav v tistih dneh divjala na Vipavskem, 
pa so naši gostje občutili kar na svoji 
koži.

Pomemben del našega projekta je tudi 
medsebojno druženje. Petnajst družin 
iz Ajdovščine in okolice je medse spre
jelo mlade udeležence projekta. Že nji
hova zunanjost; polt, poteze in postava, 
jezik ter njihove navade so kazale na to, 
kako smo si različni. S komuniciranjem 
v različnih jezikih smo skušali vse te 
razlike premostiti, nuditi gostom prije

tno bivanje, spoznavati kulture in kraje, 
iz katerih izhajamo ter nenazadnje širiti 
naše znanje in prijateljstva. Profesorji 
so bili v tem času nastanjeni v lepo pre
novljenem ajdovskem hotelu. V dobrih 
treh dneh smo skušali našim gostom 
predstaviti vsaj delček naše dežele z ne
kaj slovenskimi znamenitostmi.

Prvi in celodnevni izlet je bil v nedeljo. 
Navkljub slabemu vremenu, smo si ogle
dali najznamenitejšo slovensko jamo. V 
Postojni so bili tujci navdušeni nad nje
no veličino in bogastvom. Obiskali smo 
tudi Viviarijum Proteus in bežno spo
znali najznačilnejše jamske živali. Pot 
nas je vodila naprej na slovensko obalo, 
ki nas tokrat ni ne milo ne toplo sprejela.

Ponedeljkovo popoldne smo preživeli 
v Ljubljani, po kateri nas je vodila profe
sorica likovne umetnosti in nam skuša
la Ljubljano približati v vsej njeni lepoti. 
Torkovo zaključno prireditev smo imeli 
na šoli, ki so jo s plesom in glasbo obo
gatili tudi dijaki vzgojiteljskega progra
ma. Predstavili so nekaj najznačilnejših 
slovenskih plesov, orkester harmonik 
pa je zaigral venček slovenskih. Tudi 
šolske kuharice so se trudile predstaviti 
Slovenijo na svoj način.

Vsi tuji udeleženci projekta so bili v 
Sloveniji prvič. Vsem je bila naša pestra 
in zelena pokrajina všeč. Zatrdili pa so, 
da so najboljši v teh krajih ljudje. Vsi 
si želimo, da bi prijateljstva, ki smo jih 
sklenili v teh dneh ostala in se ohranjala 
do naslednjih srečanj.

Melita Lemut Bajec

Vem, da lahko 
dosežem več.
Iz malega raste veliko, iz velikega pa še več! Odločite se za NLB Premijsko varčevanje, kjer vam z višino 
zneska privarčevanih sredstev in dobo vezave raste tudi obrestna mera. Sredstva lahko polagate redno 
ali po svoji želji. NLB Premijsko varčevanje sklenete za 5 let, če pa sredstva potrebujete že prej, so vam 
lahko na voljo že po 15 mesecih vezave*.

Novo v

ponudbt

f NLB Premijsko varčevanje lahko predčasno prekinete po 12 mesecih vezave, z 91-dnevnim odpovednim rokom.

NLB®

www.nlb.si/premijsko-varcGvanjG

NLB d.d.
Podružnica Nova Gorica, 
Poslovalnica Ajdovščina 
Tovarniška c. 1,
5270 Ajdovščina, 
telefon 05 365 85 52

Kontaktni center: 01 477 20 00

Spet v šolo?
Zakaj pa ne?
Ljudska univerza Ajdovščina že vrsto let izvaja program Osnovne 
šole za odrasle. V juniju 2010, na podelitvi spričeval je kar pokalo od 
veselja in zadovoljnih izjav. Kakšni občutki!

»Vpisal se bom naprej v poklicno šolo. Doma imamo podjetje. Že vrsto let me na
govarjajo, da bi končal osnovno šolo in prevzel vodenje poslov. Oče mi ni verjel, da 
grem danes po spričevalo. No, ko mu ga bom pokazal, bo gotovo presenečen!«

»Kje je pa tista deklica, ki je; hodila z nami k slovenščini? Ali bo uspela zaključiti? 
Kolikokrat sem jo poklicala, da je le prišla k predavanjem!«

»Celo leto smo se trudili. Včasih je bilo res težko. Potem pa so mi pomagali men
torica za učno pomoč in sošolci. V podjetju so mi rekli, da mi bodo omogočili obisk 
predavanj. Tudi doma, mož in otroci so imeli razumevanje zame in je šlo naprej.«

»Večkrat sem že bil vpisan pri vas. Prvi korak ni bil enostaven. Marsikdaj sem 
moral na »furo«, potem sem se tekel domov preobleč in nato k predavanjem. Pa mi 
ni žal. Končno imam spričevalo.«

^TJP^oliko novih možnosti! Kakšno 
veselje, povezanost in vo- 

ssUsiMja se sluti iz vseh teh besed! 
Udeleženci programa so, bili različnih 
starosti. Mlajši starejšim ponavadi po
magajo pri usvajanju sodobnih računal
niških znanj, starejši z mlajšimi delijo 
svoje življenjske in delovne izkušnje ter 
jih spodbujajo.

Učitelji so dolgoletni sodelavci ljudske 
univerze. Svoje strokovno znanje, dol
goletne izkušnje in spodbude prenašajo 
na udeležence na različne načine.

Ob vpisu je ponavadi veliko dvomov, 
skrbi kako bo šlo? Program osnovne šole 
je zastavljen tako, da lahko v enem letu 
zaključite dva razreda. Šolanje je brez

plačno, ker ga financira Ministrstvo za 
šolstvo in šport. Naj povemo, da imamo 
na Ljudski univerzi Ajdovščina veliko 
razumevanja za potrebe udeležencev. 
Urnik prilagajamo. Na izpite se lahko 
pripravljate samostojno ali s pomočjo 
konzultacij z učitelji. Za uspešno dokon
čanje šolanja nudimo tudi brezplačno 
pomoč in svetovanje. Vpisujemo celo 
leto.

Pokličite nas na 05/ 36 64 753, 36 64 
750, 041 652 478, pišite na helena.fur- 
lan@lu-ajdovscina.si ah se oglasite oseb
no, da skupaj ugotovimo, kako vam lah
ko pomagamo na poti do cilja.

Helena Furlan

Pripekli so si zlato
V oktobru seje v Kranjski Gori zgodil že 57. Gostinsko turistični zbor 
Slovenije, na katerem se je odvijalo 25 strokovnih tekmovanj s kar 
550 tekmovalci v različnih gostinskih in turističnih disciplinah.

"•j^Ta tekmovanju dijakov srednjih 
živilskih šol so se pomerili tudi 
slaščičarji iz TŠČ - Biotehniške 

šole v Šempetru pri Gorici. Člani ekipe 
Matej Prinčič, Jasmina Mihelj in Špela 
Lisjak so pod mentorstvom Mateje 
Nagode (na fotografiji) tričlansko stro

kovno žirijo prepričali s spretnostjo 
priprave rojstnodnevne torte in tremi 
vrstami minjonov. Pometli so s konku
renco in tako osvojili zlato medaljo. S 
tem so okronali svoje dosedanje dobro 
delo.

BIOS
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ViT H GD izobraževanje in kultura 

Program „Mladi v akciji" Mladina

Kako Poljakom predstaviti našo dolino

To sem jaz - to si ti
To sem jaz - to si ti je naslov izmenjave, ki je potekala med dijaki Dijaškega doma Škofijske gimnazije 
Vipava in dijaki s Poljške. Izmenjava, ki jo vodil vzgojitelj Simon Cigoj, se je odvijala med 13. in 20. sep
tembrom.

navdušeni nad jamo, najbolj pa jih je 
prevzela človeška ribica.

Za ta dan smo imeli v načrtu še ogled 
Sečoveljskih solin ter Solinarskega mu
zeja z žetvijo soli. Kljub tem, da smo bili 
po ogledu jame vsi utrujeni, smo se nad 
novico, da se odpravljamo na sloven
sko obalo vsi razživeli. Poljski dijaki so 
bili nad našimi solinami zelo navduše
ni in zanimala jih je vsaka najmanjša 
podrobnost, saj na Poljskem nimajo 
morskih solin. Na koncu ogleda smo se ' 
posladkali s temno čokolado s solnim 
cvetom. Vrhunec dneva pa je prišel z 
novico, da bomo popoldne preživeli na 
obali Portoroža, kjer smo se lahko kopa
li. Vsi smo bili nad tem zelo navdušeni, 
saj ni lepšega kot preživeti sončen dan 
ob morju. Nekateri smo si izbrali hladno 
senčko, kjer smo ob prijetnem šumenju 
morja zadremali, večina pa nas je prosti 
čas prebila v vodi. Za konec smo obiska
li Piran, kjer smo uživali še zadnje sonč
ne žarke.

Četrtkovo dopoldne je bilo bolj ustvar
jalno, oz. natančneje rečeno, dramsko 
navdahnjeno. Slovenski dijaki smo polj
skim, s kratko uprizoritvijo, predstavi
li ustoličevanje karantanskih knezov. 
Mislim, da smo se ob tem vsi kar precej 
pozabavali in upam si reči, da se nam je

^J^ačetek šolskega leta je bil zelo 
delaven, saj smo urejali še tiste 

^L^zadnje podrobnosti, ki so bile po
trebne za izvedbo tega projekta. Vsi smo 
nestrpno pričakovali začetek, saj smo se 
že veselili tedna, ki je bil pred nami.

Poljski dijaki so prispeli v ponedeljek v 
popoldanskih urah. Ker so imeli za se
boj dolgo pot, za ta večer nismo pripra
vili ničesar, saj smo vedeli, da si želijo le 
počitka.

S programom smo začeli v torek, ko 
smo se vsi skupaj zbrali in se predstavi
li drug drugemu. Vsi smo izrazili želje 
in pričakovanja, ki smo jih imeli za to 
izmenjavo. Za začetek smo tako poljski 
kot slovenski dijaki pripravili predsta
vite naših dijaških domov. Ob tem smo 
spoznavali in ugotavljali, kakšne so raz
like med dijaškima domovoma in ugo
tovili, da jih je kar veliko. Vsi pa smo se 
nasmejali ob delavnici narodnih stere
otipov, kjer so poljski dijaki predstavili 

• naše, mi pa njihove stereotipe.
Ker smo poljske dijake gostili v dija

škem domu, ki se nahaja v Vipavi, smo 
za prvi dan pripravili ogled le - te. Skupaj 
smo se povzpeli na grad, kjer se nam je 
odprl prekrasen pogled na Vipavsko 
dolino. Od tam je zelo lepo viden tudi 
dvorec Zemono, ki se je poljskim dija
kom zdel zelo zanimiv. Najbolj pa jih je 
prevzela zgodba o bitki pri Mrzli reki. 
Ogledali smo si še Lanthierijev dvorec 
in izvir reke Vipave. Nato pa nas je spre
jel župan mag. Ivan Princes, ki nam je 
predstavil občino Vipava. Vesel je bil 
našega obiska in tega, da se mladi ude
ležujemo mednarodnih izmenjav. Pred 
kosilom pa smo imeli zastavljen le še 
en cilj in sicer ogled Škofijske gimnazije 
Vipava. Za kratek čas smo se udeležili 
tudi pouka, saj smo poljskim dijakom 
želeli pokazati, kako le - ta poteka na

naši šoli.
Po kosilu smo se odpravili na dom 

bivše vinske kraljice Karoline Kobal. 
Povedala nam je, kaj sploh pomeni biti 
vinska kraljica in katere naloge je opra
vljala. Nato pa smo se udeležili še trga
tve, kjer so se poljski dijaki zelo zabava
li, saj so to prvič počeli.

Za zaključek torkovega programa pa 
smo pripravili še kviz, s katerim so polj
ski dijaki preverili znanje, ki. so ga pri
dobili čez dan.

V sredo smo začeli naš program z 
delavnicami, v katerih so imeli poljski 
dijaki različne naloge. Eni so prevajali 
v poljščino dve najznamenitejši sloven

ski pesmi, drugi so dobili koščke se
stavljanke, iz katerih so sestavili sliko. 
Sliki sta bili deli Ivane Kobilce in Ivana 
Groharja. Tretja skupina poljskih dija
kov pa je pripravila uprizoritev zgodbe 
o postojnskem zmaju. V četrti skupini 
so dijaki dobili nekaj besed iz zgodbe o 
Martinu Krpanu in prekupčevanju s so
ljo, iz katerih so sestavili svojo zgodbo. 
Po končanih delavnicah smo se odpra
vili proti Postojni, kjer smo si ogledali 
Postojnsko jamo in muzej. Vsi so bili

Q mladi-)

Dopolnilno 
je zakon.
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NAJIMIŽJA
PREMIJA

\ dopolnilnega 
\ zdravstvenega j

zavarovanja

Zdravja ne prepuščaj naključju - skleni 
paket Vzajemna Mladi. Se splača!

Če skleneš paket Vzajemna Mladi, prejmeš:

• dopolnilno zdravstveno zavarovanje Vzajemna 
Zdravje,

• darilni bon za 4 mesečne premije ob sklenitvi 
zdravstvenega zavarovanja Vzajemna Tujina 
MULTITRIP,

| • torbico Vzajemna in
• ugodnosti za zavarovance Vzajemne.

Paket Vzajemna Mladi lahko skleneš do 31. 12. 2010. Več o darilih in 
zavarovanju v vseh poslovalnicah Vzajemne, na www.vzajemna.si ali r 

lačni telefonski številki 080 20 60.brezplačni telefonski številki 080 2i

m. Vzajemna
Jaz zate, ti zame. 

www.vzajemna.si (((* oso 20 60j

PE NOVA GORICA
Cankarjeva ulica 12 
tel.: 05/ 338 31 00

• Ajdovščina,
Goriška c. 23/b, 05/ 364 38 60

• Tolmin.
Trg Maršala Tita 8, 05/ 381 21 30

ta zgodovinski dogodek prav zaradi tega 
še toliko bolj vtisnil v spomin. S tem 
smo tudi že nakazali, kaj naj bi ta dan 
spoznavali. Nato smo se odpravili v pre
stolnico in tam najprej obiskali Narodni 
muzej Slovenije. Predstavili so nam ce
lotno slovensko zgodovino. Zagotovo 
pa smo si vsi veliko bolj kot slednjo, za
pomnili razstavljene predmete. Kasneje 
smo odšli v Narodno galerijo z name
nom, da si ogledamo dela slovenskih 
umetnikov, predvsem Ivane Kobilce in 
Ivana Groharja, ki sta bila predstavljena 
na delavnicah v sredo. Zelo zanimiv in 
pester je bil tudi obisk slovenskega par
lamenta. Gospa, ki nas je vodila, nam 
je povedala veliko stvari in nam bila na 
voljo za vprašanja, ki so se nam ob ogle
du porajala.

Po obisku nas je čakala precej zanimi
va naloga. Sprehajali smo se po ljubljan
skih ulicah in ljudi spraševali o sloven
skih in poljskih politikih in znamenitih 
osebnostih. Naš cilj pa je bil Ljubljanski 
grad, z ogledom samega gradu in pred
stavitvijo zgodovine mesta. Za konec 
pa smo si ogledali še ljubljansko stol
nico sv. Nikolaja in se sprehodili po 
Prešernovem trgu.

Petek je bil namenjen spoznavanju slo
venske religije in življenja ob meji. Tudi 
dopoldanske delavnice so bile zasno
vane v tem duhu. Tokrat smo se lahko

risarsko izkazali. Naša naloga je bila 
narisati 'Cerkev na hribu' ali 'Življenje 
ob meji'. Po ustvarjalnem delu smo od
šli na Sveto goro. Želeli smo občudo
vati prekrasen razgled, ki pa ga lahko 
ponudi le lep sončen dan. A žal je naš 
bil deževen in poln megle. Pa kaj za to! 
Kljub temu smo se imeli lepo in občutili 
dobroto in odprtost manjših sester sv. 
Frančiška, ki so nam z veseljem ponudi
le streho nad glavo in topel čaj. V domu 
TAU smo tako nekaj povedali o zgodo
vini Skalnice, bazilike in predstavili red 
manjših sester sv. Frančiška. Da pa nam 
ni bilo dolgčas, smo skupaj zaigrali na 
kitaro in nekaj zapeli.

Naša zadnja postaja pa je bila na trgu

Kljub dežju smo uživali in se zabavali 
Poljakom smo želeli pokazati festival 
na katerem se vsako leto zberemo mladi 
kristjani in tako izpričujemo svojo vero 
in jo ponašamo v svet. Dan je minil za
res hitro.

Tako je bila pred nami le še nedelja, ki 
pa jo je preživel vsak po svoje. Skupaj 
smo se spet zbrali popoldne na Festivalu 
narodov in staršem predstavili naše delo 
in vtise ob izmenjavi. Kasneje smo imeli 
gala večerjo, kjer smo poizkusili tipične 
slovenske jedi, ki so jih pripravili naši 
starši. Zvečer smo imeli še skupen ples

Preživeli smo zares neverjeten teden. 
Za vsakega izmed nas je bila to tudi prva 
izkušnja izmenjave z dijaki iz tujine.

Izvedba tega projekta je financirana s strani Evropske komisije. Vsebina publi
kacije (komunikacije) je izključno odgovornost avtorja in v nobenem primeru ne 
predstavlja stališč Evropske komisije.

obeh Goric. Kot simbol življenja ob 
meji smo drug drugemu podarili ba
lon z mislijo, kot so to storili slovenski 
in italijanski šolarji ob počastitvi padca 
Berlinskega zidu. Sledil je za vsakega 
posebej zanimiv vikend, saj je vsak slo
venski dijak gostil enega s Poljske.

A nismo bili ločeni drug od drugega 
za dolgo. Vsi skupaj smo se namreč v so
boto zbrali na Festivalu mladih v Stični.

Sedaj že nestrpno pričakujemo, da jih 
mi obiščemo na Poljskem. Lepo in prav 
je, ker še vedno ohranjamo prijateljske 
vezi, ki so se spletle v tem prekrasnem 
tednu.

Naše aktivnosti je finančno podpiral 
Zavod Movit, skozi program Mladi v 
akciji.

Manca Trošt in 
Sandra Likar

Odštevajmo 
in odštejemo manj
za vrhunski kopalniški tekstil 
in zimske počitnice!
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Poučen izlet na drugi konec 
Slovenije
Ajdovščina, 19. oktobra - Mladinski svet Ajdovščina, nadaljuje projekt Tudi za ta letak se najde prime
ren smetnjak - kako?'V prvem sklopu projekta, kjer iščemo in zbiramo primere dobrih praks s področja 
varovanja okolja in ravnanja z odpadki, smo bili tretjič na terenu in sicer v tovarni papirja Paloma v 
Sladkem vrhu pri Mariboru in v predelovalni odpadkov Surovina v Mariboru.

tokratni izlet, ki je trajal kar 
imi cel dan, smo povabili učence 

^1 osnovne šole Šturje in sicer osmi 
razred (A in B), bilo nas je kar za poln 
avtobus s 54 sedeži.

Izpred šole smo štartali ob sedmih in 
po malici na poti in kar dolgi vožnji smo 
pred tovarno papirja Paloma prispeli 
nekaj čez deseto uro. Pri vratarju smo 
se razdelili v dve skupini in se odpravili 
na voden ogled tovarne. Na začetku so 
nam povedali o zgodovini tovarne, ki je 
začela obratovati že leta 1873,' nato pa 
se srečali s surovinami, ki se uporabljajo 
pri izdelavi higienskega papirja. To so 
papirnati robčki, toaletni papir in ra
zni servieti, valoviti papir in karton ter 
drugi izdelki iz papirja, surovina pa je

celuloza, odpad iz lastne proizvodnje in 
papir, ki ga dobijo z ločenim zbiranjem 
odpadkov. Kot zanimivost še podatek, 
da za letno proizvodnjo cca. 67.000 ton 
izdelkov potrebujejo:

- 47.000 ton celuloze, 24.000 ton sta
rega papirja in 5.300 ton lastnih odpad
kov,

- 20.200.000 m3 zemeljskega plina in 
80.664.409 kWh električne energije,

- 169.000 ton pare in 26.500.000 m3 
komprimiranega zraka.

Vodili so nas skozi celotno proizvo
dnjo, od razpuščanja osnovne surovine 
na vlakna v velikih kotlih, izdelave za
četne pole papirja, osnovnega barva
nja, zlaganja pol v več plasti za različne 
produkte, vtiskovanja in perforacije, do

razreza rol za toaletni papir, tiskanja 
serviet in oddelka odišavljanja robčk
ov in zlaganja le teh. Izvedeli smo, da 
tovarna deluje 24 ur na dan in celo leto 
brez postanka, zaradi naprednih teh
nologij je zelo ekološko naravnana in v 
vseh smereh skrbi za okolje in prostor 
in ima tudi svojo čistilno napravo.Nato 
smo se podali na krajšo vožnjo proti 
Mariboru in obiskali Surovino, kjer skr
bijo za predelavo odpadkov. Tudi tukaj 
smo se razdelili v dve skupini in se po
dali na voden ogled obrata. Glede na to, 
da ima Maribor in tudi okolica veliko 
prebivalcev, je tudi območje Surovine 
veliko - tukaj se najde vse od odpadne 
elektronike do vseh vrst kovin, stekla, 
tkanin, raznih vrst plastike in papirja, 
kar skrbno razvrstijo in jih predajo ali 
prodajo v ponovno ali nadaljnjo prede
lavo in obdelavo. Tukaj smo se naučili, 
kako pomembno je ločevanje odpadkov, 
saj se vsak odpadek lahko ponovno re
ciklira ali ponovno uporabi, tako da z 
njimi ne obremenjujemo okolja.

Zadovoljni z znanjem, ki smo pridobili 
na ogledu, in upanju, da lahko našo iz
kušnjo uporabimo za izboljšanje naših 
navad in navad drugih ter s tem priza
nesemo našemu planetu, smo se podali 
na pot proti domu, kamor smo se varno 
vrnili s pomočjo šoferja Vilija okrog šti
rih popoldan.

Nejc Bizjak, Mladinski svet Ajdovščina

Na nogometnem turnirju znanje pokazali najmlajši

Turnir malih talentov
V nedeljo, 31. oktobra, je potekal Turnir malih talentov, ki smo ga 
skupaj organizirali starši ekipe U - 8 in trenerja mlajših cicibanov NK 
Primorja. Čeprav je bilo zaradi dežja delo oteženo, nekaj ekip je tur
nir zaradi vremena celo odpovedalo, so se zbrale ekipe ND Črnuče, 
NK Portorož Piran, NK Vipava, NK Idrija in NK Primorje.

k m o v a n j e je potekalo po liga- 
| škem sistemu, tako so se ekipe 

JL pomerile vsaka z vsako. Srečanja 
so navdušeno spremljali predvsem star
ši, ki so se dokazali kot odlični navijači 
in najboljša spodbuda za male talente. 
Da gre resno jemati tudi naše najmlajše, 
je z udeležbo pokazalo nekaj veteranov 
Primorja, med njimi tudi Adrijan Fegič, 
ki je ob koncu tekmovanja mlade nogo
metaše pozdravil in jim podelil zaslu
žene nagrade. Iz njegovih rok so pokal 
za prvo mesto dvignili osemletniki NK 
Primorja, s tremi zmagami in enim re
mijem so se uvrstili pred ekipo Črnuč 
in Pirana. Domači so imeli v svojih 
vrstah tudi najboljšega strelca Anžeta 
Gruntarja. Fantje ekipe U - 8 in tre

ner Andi 
Mamič 
si zaslu
žijo vse 
pohvale.
Za ekipo 
so nasto
pili: Filip
Černigoj 
Hrovatin, 
Gregor 
Velikonja, 
Matic 
Uršič, Nejc 
Ferjančič, 
Emanuel 
Kobal,
Rene

Širok, Žan Filipič, Anže Gruntar in 
Aljaž Černigoj.

Zbrana donatorska sredstva bodo eki
pi v pomoč pri nakupu športne opreme. 
Splošen vtis je precej pozitiven, tako da 
se nam spomladi obeta organizacija ve
čje prireditve, ki pa je še v fazi načrto
vanja.

Za pomoč pri organizaciji se zahvalju
jemo našim sponzorjem: Velrad, d.o.o., 
Instalacije, d.d., Ibeski, d.o.o., Klančar, 
d.o.o., Gašper Lokar, s.p., Norbit, d.o.o.. 
Restavracija Dama, Nova Nova, d.o.o., 
Zavarovalnica Triglav, d.d., Frizerska 
hiša Mira, Zavod za šport Ajdovščina in 
drugim.

starši U- 8

Dobro obiskana razstava na Lozicah

Ljudski umetnici Frančiški Meden 
v spomin
Lozice, 31. oktobra - V prostorih krajevne skupnosti sta KS Lozice in Društvo Zdravljica Lozice odprli 
razstavo del ljudske umetnice Frančiške Meden (1920 - 1999). Z razstavo so želeli obuditi spomin na 
prezrto ljudsko slikarko, ki pa je vsaj na Lozicah pustila, predvsem v cerkveni kulturni dediščini, velik 
pečat.

Boža Furlan, ki je ob Marku Nabergoju 
vlekla organizacijske niti. »V tistem času 
smo ji nečaki prinesli spominske knjige, 
ker smo vedeli, da lepo riše. Z veseljem 
nam je ustregla in si s tem malo olajšala 
dušo ... veliko je premišljevala, pisala 
pesmi in slikala,« se spominja Boža.

Frančiška Meden je torej zanimanje 
za risanje pokazala že v otroških letih. 
Žal ji življenjske razmere niso dopušča

le, da bi svoj talent bolje razvila. Bila je 
samouka, preprosta ljubiteljska slikar
ka. Prvo pravo sliko, ki jo je naslikala, je 
bila podoba njene matere. Motive, ki jih 
je upodabljala pretežno realistično, je 
pogosto črpala iz narave, rada je posegla 
tudi po portretu, posebno blizu pa ji je

Tf*ečletno željo so končno ure- 
sničili ob 90. obletnici rojstva 

. Frančiške Meden. Z obiskom
razstave so bili organizatorji izredno 
zadovoljni, tako ob odprtju kot tudi 
potem. V kulturnem programu, ki ga 
je sooblikoval oktet Vidus, so bile prvič 

j predstavljene tudi njene pesmi.
Frančiška Meden (Francka Kovačeva) 

se je rodila 9. marca 1920 na Lozicah. 
Bila je najmlajša, sedmi otrok v družini. 
Oče je bil kovač, preživljali pa so se tudi 
z manjšo kmetijo. Veliko je brala, lepo je

pisala, rada je risala. Toda razmere pod 
fašizmom, med vojno in po njej so bile 
hude, usoda družini ni prizanašala - 
bolezni, smrt najdražjih so jo zaznamo
vale. Francka je bila že po naravi silno 
plaha, svoje občutke je zlivala v pesmi, 
ker ni hotela nikogar bremeniti s svoji
mi težavami. »Vse življenje je dala svo
jim: sestri Marički, očetu, materi, brato
ma Tonetu in Francu; vse je negovala v 
bolezni. Moč ji je dajala vera, olajšanje 
pa pesmi in slike,« je v spremnem bese
dilu ob razstavi zapisala njena nečakinja

u—
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bila sakralna motivika.
Čeprav je v njeni zapuščini nekaj deset 

del na platnu in steklu, je verjetno boljši 
del ustvarjanja treba pripisati njenemu 
restavratorstvu. Že leta 1973 je na pro
šnjo takratnega šembijskega župnika 
Godniča obnovila sliko na platnu pri 
jaslicah v cerkvi v Podnanosu. Zatem je 
obnovila še mnogo slik, kipov in 'ban
der'.

Brez roke Frančiške Meden bi bila 
predvsem cerkev sv. Frančiška Ksaverija 
na Lozicah precej drugačna. Največje 
in najbolj bogato delo je gotovo obnova 
celotnega Križevega pota, v cerkvi pa je 
obnovila tudi kip srca Jezusovega in po
sebno živ kip Matere božje. Na Lozicah 

. je obnovila še kip Jezusa v Barakovi ka
pelici in Marijin kip v Kovačevi kapelici. 
Večje delo (v katerega je vložila kar pol 
leta) je bila obnova kulis božjega groba, 
ki jih za velikonočne praznike tradi
cionalno postavijo v cerkvi sv. Vida v 
Podnanosu. Kdo ve, koliko let so bile 
stare in oguljene, Francka pa jim je vr
nila živost. Čeprav naporno delo je je
mala kot sprostitev, bila je ponosna, da 
so ji ljudje zaupali, vendar se s tem ni 
postavljala. rl



Diamantna poroka na 
Corti
V četrtek, 28. oktobra sta 60 - letnico skupnega življenja praznovala 
Jožefa in Franc Božič iz vasi Cesta.

iamantno poroko sta praznovala Franc sta bila vedno navajena skromno- 
ilv družinskem krogu, saj jima je sti, mama Jožefa je doma gospodinjila, 

družina vedno pomenila največ. oče Franc pa je bil zaposlen, največ časa 
Poročila sta se v cerkvi v Vipavskem kot šofer avtobusa.
Križu 28. oktobra 1950. V zakonu so Ob svojem prazniku pravita, da je naj- 
se jima rodili štirje otroci, imata sedem pomembneje, da imata drug drugega in
vnukov in enajst pravnukov. Jožefa in da se imata še vedno rada. bb

Ajdovke v soboto proti Izoli
Igralke ženskega rokometnega kluba Mlinotest Ajdovščina so imele v zadnjih treh kolih zelo težke na
sprotnice. Po gladki zmagi za 12 zadetkov v gosteh pri Žalcu so najprej gostile Olimpijo in izgubile z 
23:31.

■^^^ri domačih se je najbolj izkazala 
■^Mira Marjanovič, ki je dosegla 8 
JL zadetkov. Nato so najprej gosto
vale na Ptuju, kjer so bile celo tekmo

enakovreden naspro
tnik, a so zaradi po
manjkanja izkušenj, pa 
tudi športne sreče, izgu
bile 34 : 37. Na tekmi sta 
izstopali odlična vratar
ka Kristina Smoljo z 20 
obrambami in mlada 
Dominika Mrmolja, ki 
je dosegla kar 14 zadet
kov. V torek pa so v vna
prej odigrani tekmi 10. 
kroga izgubile v Zagorju 
z 20 : 39. Pri tem je treba 
poudariti, da je trener 
Branko Leban, potem 

ko je videl, da se nasprotnika ne da 
presenetiti, ponudil priložnost za igro 
dekletom, ki ponavadi igrajo manj ali

pa grejejo klop. Tako je priložnost zelo 
dobro izkoristila Tina Kralj.

Trener je torej spočil nosilke igre za zelo 
pomembno tekmo, ki jih čaka v soboto 
ob 20.00 v dvorani na Policah. V pri_ 
morskem derbiju bo nasprotnik Izola, ki 
je na lestvici trenutno za Ajdovkami. Z 
zmago bi si domače zagotovile lepo za
logo točk pred drugim delom prvenstva, 
ki se začne šele po novem letu. Izola seje 
okrepila z najboljšimi igralkami razpa
dle Burje iz Škofij, zato bo zelo težak in 
trd nasprotnik. Toda igralke Mlinotesta 
vedno bolj zaupajo v svoje sposobnosti 
ter obljubljajo, da se bodo levje borile za 
novo, zelo pomembno zmago. Obeta se 
lepa tekma, punce pa potrebujejo tudi 
pomoč s tribun!

V tretje gre rado

Rally v Ajdovščini bo!
Potem ko je bil letošnji ajdovski rally že dvakrat prestavljen, se bo, kot kaže, vendarle zgodil. Organizator 
Avtoklub Ajdovščina Motorsport gaje v tretje oklical za soboto, 20. novembra. To bo tudi zadnja dirka 
za letošnje državno prvenstvo.

S sedmimi križi na 
'super ferati'
Lozice, 9. novembra - V torek je praznoval 70. rojstni dan Gvido 
Furlan z Lozic, živahni in žilavi upokojenec, ki ga na pohodih in v go
rah tudi mlajši le stežka dohajajo! Že od nekdaj je Gvido rad zahajal 
v gore, a šele s upokojitvijo seje prav 'razcvetel'

‘fSPikrav v zadnjih letih je namreč do- 
. segel največje podvige: osvojil je 

JL nekaj vrhov v Dolomitih, opravil 
ledeniški vzpon na štiritisočak Gran 
Paradiso (2006), preplezal zahtevno fe- 
rato na Dachstein, osvojil najvišji vrh 
Alp - Mont Blanc (oboje leta 2008), le
tos, torej v letu, ko si je naložil sedmi 
križ, pa se je po 'super ferati' povzpel 
še na Cjajni (na fotografiji). Če si ne bi 
poškodoval roke (pri gozdarjenju), bi 
letos šel verjetno tudi na Monte Roso, 
se je pa, kljub poškodbi udeležil poho
da 'Od meje do meje' po slovenski oba
li od Sečovelj do Lazareta, kjer je kot 
pomočnik organizatorja pohoda (KTŠ 
Zdravljica Lozice) prehodil več kot 45 
km in to z mavcem na roki...

Gvido je tudi sicer zagnal hribovec in 
pogost obiskovalec predvsem slovenske
ga visokogorja, tako v letnih kot zimskih 
razmerah. Zelo dejaven je v loziškem 
društvu Zdravljica in tudi v Planinskem 
društvu Podnanos. Volje in vztrajnosti 
mu zares nikoli ne zmanjka, kljub svo
jim letom je Gvido poln zagona, idej, 
vedno v akciji, po srcu mlad, prijeten 
sogovornik pri obujanju spominov ... 
Pravi zgled življenjskega optimizma!

Ker vemo, da mu zagnanosti ne bo 
zmanjkalo, mu želimo zdravja in varen 
korak tako v 'resnih' gorah kot na doma
čem Nanosu, pa tudi v njegovi Skirnici, 
kajti tudi tam lahko spodrsne.

MN

T^^nodnevni rally, imenujejo ga tudi 
sprint rally, uveljavlja princip, za 

^^^katerega so značilni nižji stroški 
in z njimi povezana možnost nastopa 
najširšega kroga posadk, s tem pa po
novno uveljavlja prvinskost avtomobil
skega športa.

Rally je v Ajdovščini izjemno pri
ljubljen, klub Ajdovščina Motorsport 
pa je s svojim prvim možem Silvanom 
Lulikom ter avtomobilskem športu pre
danimi člani in zanesenjaki v sorazmer
no kratkem času uveljavil prireditev, ki 
privabi veliko število tekmovalcev ter 
obiskovalcev, tudi iz sosednjih držav.

Letošnja dirka bo torej izpeljana po 
dveh prestavitvah. Do prvotno napove
danega, poletnega termina, je organiza
torjem ni uspelo izpeljati zaradi finanč
nih težav oziroma recesije. V drugo je 
bila odpovedana zaradi napovedane vo
dne ujme v septembru.

Kljub temu, da so se stroški zaradi 
prekinitve podvojili, so organizatorji 
odločili rally končno izpeljati v tretje, 
tudi ob pomoči novega pokrovitelja. 
Gre za družbo Danfer, specializirano 
podjetje za mednarodno trgovino s čr
nimi kovinami in kovinskimi izdelki iz 
Trsta, ki je ob velikem številu gledalcev 
ter odmevnost prireditve v Sloveniji in 
tudi Italiji zaslutilo svojo poslovno pri
ložnost. Ime družbe Danfer bo nosila 
posebna hitrostno preizkušnja po ulicah 
mesta Ajdovščina, tako imenovan su- 
perspecial. Tekmovalci bodo prevozili 
štiri in pol krogov proge, tako da bodo 
sočasno na njej od dve do štiri posadke. 
Atraktivnost te posebne hitrostne preiz
kušnje bodo večali posebni gostje, kot je 
tekmovalec drifta Marko Luka Grošelj z 
moštvom.

Start bo v soboto 20. novembra ob 9. 
uri dopoldan, konec pa okrog 18. ure. 
Posadke bodo prevozile 161 kilometrov, 
od tega bodo štirje kilometri makada
ma. Ker je cesta iz Lokavca na Predmejo 
zaradi plazu neprevozna in ni mogoče 
zaradi dirke zapreti ceste iz Ajdovščine 
na Col, bo tokrat proga speljana zgolj po 
vipavskih gričih (Velike Žablje, Šmarje, 
Gaberje, Planina, Slap).

V Ajdovščini bodo nastopili vsi vodil
ni tekmovalci slovenskega prvenstva v 
reliju, Alex Humar, Rok Turk, Jani Trček 
'in ostali z atraktivnimi vrhunskimi dir
kalniki, med njimi seveda tudi domačin 
Uroš Petrič. rl
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Modelarsko društvo Ventus

Tekmovanji v Vipavi za konec 
sezone
Prvi vikend v oktobru sta se na vzletišču modelarskega društva Ventus v Vipavi odvijali dve tekmovanji 
in sicer za 5. pokal MD Ventus v kategoriji prostoletečih jadralnih modelov in radiovodenih jadralnih 
modelov. '

tvijo nagrad v okrepčevalnici 'Pri Nives'.
V nedeljo je potekalo tekmovanje v 

kategoriji F3J - radiovodeni jadralni 
modeli. Udeležilo se je 15 tekmovalcev 
iz petih klubov. Tekmovalci so imeli na 
voljo šest letov. V finale pa se je uvrsti
lo šest tekmovalcev, ki so se pomerili v 
dveh finalnih letih. Najboljše je odletel 
Primož Rižner iz LC Maribor.

S podelitvijo priznanj najboljšim smo 
člani Ventusa končali še eno uspešno 
tekmovalno prireditev v letošnjem letu, 
ki je potekala v glavni organizaciji na
ših članov Matjaža Černigoja in Marka 
Lemuta. Modelarsko društvo Ventus se 
zahvaljuje Fructalu, Mlinotest ter vipa
vski kleti za sponzorska sredstva v obli
ki praktičnih nagrad.

^ T^oboto so se zbrali tekmovalci iz 
m# devetih klubov iz vse Slovenije 
W in tekmovali v kategorijah 

prostoletečih modelov Fl-A, B in H. 
Tekmovalo je 42 tekmovalcev, ki so mo
tali pokazati znanje letenja v popolnem 
brezvetrju. Vsak tekmovalec je imel se
dem startov s časom maksimalnega leta 
tri minute. V finale kategorije F1A so 
Prišli trije tekmovalci in se po finalnem 
letu, ki je trajal pet minut razvrstili ta

kole: prvo mesto Tomaž Slokar AK Josip 
Križaj Ajdovščina, drugi je bil Ambrož 
Vrtovec GKMT in tretji Danijel Terlep 
AK Krka.

V kategoriji F1B je slavil Dragan 
Stankovič AK Krka, drugi je bil Dušan 
Slokar AK Josip Križaj in tretji Tomaž 
Hribar iz Celja.
Pri mladincih v kategoriji F1H je zma

gal Luka Bitežnik iz GKMT, drugi je bil 
Miha Lemut iz Murske Sobote in tretji

Športno plezanje

Tri mlade Vipavke navdušujejo
I okviru PD Vipava, ki ga vodi Pavel Makovec, že od leta 1982 deluje tudi alpinistični odsek! Načelnik 

AO je Marko Fabčič in prav on je 'kriv1,da ima AO Vipava tri mlade odlične športne plezalke, saj je začel 
stečajem športnega plezanja za otroke.

y^>rostorih PD Vipava je 
umetna plezalna stena 

W vansko plezanje, na k; 
svoje prve korake športnega - 
začele tudi naše tri plezalke, lep 
bitev za športne plezalce pa je ti 
»metna stena pod Gradiško Tur 

; Dekleta - devetletna Neli Brate 
dietna Greta Fabjan in dvan; 
Urisa Fabjan - so se s tem <

srečale že zelo zgodaj ter z vztrajnostjo 
in napornimi treningi danes dosegajo 
lepe rezultate! V letošnjem letu poleg 
v tekmah za zahodno ligo in državno 
prvenstvo prvič tekmujejo tudi v med
narodnem pokalu regij, v katerem po
leg mladih slovenskih športnih plezal
cev tekmujejo tudi plezalci iz Avstrije, 
Italije, Madžarske, Srbije in Hrvaške! 
Pokal regij zajema 6 tekem in sicer dve 
tekmi v balvanskem plezanju in štiri 
tekme v težavnosti. Prve tri tekme so 
potekale od januarja do marca, osta
le pa v mesecu septembru in oktobru. 
Rezultati tekem se seštevajo in na koncu 
so znani absolutni zmagovalci. Plezalci 
tekmujejo po starostnih skupinah, deč
ki ločeno od deklet.

V najmlajši skupini, Kinder 1, v kateri

tekmujejo dekleta letnika 2001 - 2002, je 
AO Vipava zastopala Neli Bratož, ki si je 
z 2. mestom na zadnji tekmi, 30. okto
bra v Zagrebu (na fotografiji), priplezala 
tudi 2. mesto v skupni razvrstitvi! Na 
stopničkah za skupno uvrstitev je bila v 
skupini Pupils (1997 - 1998) tudi Larisa 
Fabjan, ki je osvojila ravno tako 2. me
sto, Greta Fabjan, ki je tekmovala v sku
pini Kinder 2 (1999 -2000) pa je dosegla 
skupno 7. mesto!

Pokal regij 2010 je za njimi, vendar 
dekleta nimajo časa za počitek, saj jih v 
mesecu novembru in decembru čakajo 
še tekme za državno prvenstvo!

tekst in foto Natalija Bratož

Vztrajnost je 
poplačana z 
vrhunskimi rezultati!
Septembra so minila že tri leta, odkar je na Goriški cesti 29 a v 
Ajdovščini svoja vrata odprl Healthy Life Fitness.

'^^^itnes se razteza na skupni površi- 
Bm ni 250m2 in je opremljen z vrhun- 

J1L sko fitnes in kardio opremo ter v 
svojih prostorih med drugim ponuja 
tudi športno rekreativne dodatke k pre
hrani. Njegova največja posebnost pa je 
prav gotovo lastnik fitnesa in večkratni 
viceprvak v fitnesu in bodybuildingu, 
Boštjan Čebron (na fotografiji).

Boštjan se s tem športom ukvarja že

več kot desetletje, v s^oji karieri pa je na
nizal zavidljivo paleto naslovov, med ka
terimi naj omenimo le 'najbolj sveže', kot 
so tri prva mesta na tekmovanjih Bihač 
open 2010, NABBA&WFF Austria open 
2010 in Križ open 2010 ter dve letošnji 
drugi mesti na CROFIT FEST-u in WFF 
UNIVERSE athletic Grčija. Navdušenci 
nad to težko športno panogo, ki zahteva 
ogromno discipline in napora ter vztraj
nosti s strani posameznika, bodo prav 
gotovo zaploskali tudi ob Boštjanovem 
drugem mestu na prestižnem bodybu- 
ilding tekmovanju WFF UNIVERSE 
Nemčija iz leta 2007, nedvomno pa ne 
gre zanemariti niti visoke uvrstitve na 
Noči šampiona v Sisku leta 2009, kjer 
se je lastnik Healthy Life Fitnessa v bo- 
dybuilding kategoriji nad 85 kg uvrstil 
na odlično 6. mesto. Boštjan zadnja leta 
tekmuje in trenira pod pokroviteljstvom 
Gašperja Groma, ki velja za eminenco 
na področju bodybuildinga v Sloveniji.

Prav zato ne gre spregledati priložno
sti, da vam v prostorih Healthy Life 
Fitnessa o principih vadbe svetuje prav 
Boštjan Čebron. Po več kot desetih letih 
treningov in izobraževanj boste deležni 
najučinkovitejših nasvetov tako za pri
dobivanje mišične mase kot izgubo tele
sne maščobe ter pridobivanje kondicije.

bč

VELIKI ŽUR V VELIKIH ZABLJAH

FESTIVAL ŠNOPCA IN JOTE
Petek 12.11
n Ob 19.uri vas bodo zabavale skupine: 
Instinkt
Bad Religions (cover band)
Trio Dado 
Mambo Kings 
^ Degustacija vin 
vinarjev iz Slovenije 
in tujine
& Prikaz žganjekuhe 
E Nagovor Vipavske 
vinske kraljice 
E Jota iz alfe 
E Harmonikaši

Sobota 13.11
E ob 19.uri; 
Martinovanje z 
ansamblom Erazem 
in skupino Mega Mix 
E Prikaz žganjekuhe 
E Rezervacije na 
telelfon: 040 437 904

VABLJENI!



Helena Javornik tekla v Ložah

Tomaž Ferjančič najhitrejši
Na dan reformacije so člani Tekaškega društva Burja Vipava, skupaj s Krajevno skupnostjo Lože or9a~ 
nizirali 6. jesenski tek. Pri mladini se je kot zadnji iz niza tekov točkoval za Primorski ravninski pokal, 
medtem ko je članski tek štel le za udeležbo.

ladinskega teka se je udeležilo 
IVtfl 57 zagnanih tekačev, na član- 

JtV JLsko progo, ki je merila v dol
žino 9 km, pa se je podalo 85 tekmoval

cev. Omeniti velja pestro mednarodno 
konkurenco, saj so bili med tekmovalci 
tudi Američan, Bolgarka, Avstrijka, 
Nemec in Italijan. Še posebej pa se je

organizator razveselil udeležbe najbolj
še slovenske rekorderke na dolge proge 
Helene Javornik, ki je med damami se
veda tudi slavila zmago.

Pri moških je prepričljivo zmagal član 
ŠD Nanos Podnanos Tomaž Ferjančič 
(na fotografiji).

Čeprav so bili člani vipavskega teka
škega društva vpeti tudi v organizacijo 
teka, pa se jih nekaj podalo na proge. V 
svoji kategoriji je zmagal Ivan Sokol, tre
tje mesto je dosegel Matjaž Kerkoč, četr
ti sta bili Ana Čufer in Darja Jejčič, kot 
sedmi je tekmo končal Bernard Čermelj, 
kot osmi pa Danilo Pudgar.

Na mladinskih progah sta slavila 
Matic Kerkoč in Manca Kerkoč, katero 
je treba prav posebej pohvaliti, saj je bila 
v celi sezoni med približno 550 mladimi 
tekači edina, ki se je udeležila prav vseh 
trinajstih tekov in - prav na vseh trinaj
stih zmagala.

Na šesto mesto sta se pri najmlajših 
uvrstila Lia in Tai Bajec.

vč

Konec tekmovalne sezone šolanih psov

Dva državna podprvaka
Državno prvenstvo v sledenju se je končalo s finalno tekmo na Barju. Organiziralo jo je tamkajšnje 
kinološko društvo.

fVfo tekmo je Roman Hoefferle, vod- 
I ja šolanja v Športno kinološkem 

JL društvu Ajdovščina, ocenil za 
pomembno prelomnico dela in največji

uspeh našega društva. Oceno zagovar
ja z dejstvom, da so vsi naši tekmovalci 
tekmo končali uvrščeni, ni bilo nega
tivnih rezultatov in niti diskvalifikacij.

To se je zgodilo prvič v 
sezoni in je samo po
trditev dobrega dela v 
društvu. Zanimivi so 
tudi rezultati same tek
me, saj so se visoko uvr
stili tekmovalci, ki so 
bili na prejšnjih tekmah 
nižje uvrščeni in so na 
tej tekmi prevzeli pobu
do in odlično zastopali 
barve našega društva. 
Ta tekma je potrdila, da 
so vsi tekmovalni pari 
sposobni priti na naj- 
višja mesta v državnem 
prvenstvu, torej je tudi 
že v samem klubu zelo 
močna konkurenca.

Rezultati posamezni
kov so naslednji: IPO - 
3 Stano - Ero 4. mesto, 
Dušan - Kay 16. mesto, 
Ljubo - Ejko 21. me
sto; IPO - 1 Rado - Ari 
3. mesto, Egon - Atos 

7. mesto, Tina - Iro 8. mesto, Gorazd - 
Baru 10. mesto, Miran - Boss 11. mesto, 
Izidor - Iggy 12. mesto, Janko - Desa 16. 
mesto, Brigita - Gina 17. mesto.

Skupni končni rezultati državnega 
prvenstva v sledenju za leto 2010 pa so: 
IPO - 3 Stano - Ero 2. mesto, Ljubo - 
Ejko 20. mesto, Dušan - Kay 25. mesto; 
IPO-1 Miran - Boss 2. mesto, Rado - Ari 
5. mesto, Janko - Desa 6. mesto, Tina - 
Iro 10. mesto, Brigita - Gina 11. mesto, 
Egon - Atos 16. mesto, Gorazd - Baru 
18. mesto.

V soboto, 6. novembra, smo se udele
žili še finalne tekme regijskega tekmo
vanja v Ljubljani in dosegli naslednje re
zultate: IPO - 2 Tina - Iro 1. mesto, IZP 
- C Miran - Boss 2. mesto in IZP-B-BH 
Egon - Atos 16. mesto. S to tekmo so se 
tekmovanja šolanih psov v Sloveniji za 
leto 2010 končala, nikakor pa se ni kon
čala tekmovalna sezona našega društva, 
saj se sedaj selimo na tekme v Italijo.

mž

V skladu s 26. členom Zakona o medijih prosim za objavo popravka članka 
»Podmladek Primorja blestel na Hrvaškem«, ki je bil objavljen v časopisu Latnik 
št. 108, dne 21. 10. 2010 na strani 17.

Kje se prične diskriminacija in zakaj smo zanemarili vzgojo srca?
Močno me je razjezilo enostransko in diskriminatorno pisanje ge. Brede Vidic v 

prejšnji številki Latnika z naslovom »Podmladek Primorja blestel na Hrvaškem«. 
Selekcija Primorja U 10 je 3. oktobra 2010 na mednarodnem nogometnem tur
nirju za memorial Miloša Dujmoviča v Munah na Hrvaškem osvojila prvo mesto 
in si priigrala pokal. Ga. Breda piše o sreči, ki je bila na strani mladih, poimensko 
iz ekipe omenja le prejemnika pokala za najboljšega strelca turnirja in njihovega 
novega trenerja, pri tem pa ignorira vlogo vratarja Ivana Rudolfa, ki na turnirju 
ni prejel nobenega gola in prvo mesto priigral z ubranjeno enajstmetrovko. P0 
vseh kriterijih, bi si tudi Ivan zaslužil pokal za najboljšega vratarja, katerega so si 
prisvojili domačini, kar je tudi razumljivo.

Nerazumljivo pa je, da gospa Breda pozablja, da je nogomet ekipna igra, da so 
za zmago zaslužni prav vsi otroci, da si želijo biti prav vsi pohvaljeni in deležni 
podpore javnosti in njihovih staršev. Tako pisanje vnaša razkol v ekipo in je zelo 
slaba moralna popotnica za »naše mlade ajdovske upe«.

Barbara Kerkoč Rudolf, Ivanova mama

STAND-UP komedijo

Kinodvorana Ajdovščina, 13.11.2010 ob 19.00

akanovic

LJUDSKA
UNIVERZA
AJDOVŠČINA

Ljudska univerza Ajdovščina
V novembru in decembru napovedujemo tečaje: 

DIGITALNA FOTOGRAFIJA,

ARANŽIRANJE, OSNOVE LONČARSTVA,

■ NPK SOCIALNI OSKRBOVALEC/SOC. OSKRBOVALKA NA DOMU, 

DRUŽINSKO DREVO, KLASIČNA MASAŽA, 

ŠPANŠČINA, RUŠČINA, NEMŠČINA, ANGLEŠČINA. 

Brezplačna predavanja in delavnice:

Strokovno predavanje: SOCIALNA OSKRBA,

Študijski krožek: PLETEMO SKUPAJ,

PROJEKTNO UČENJE ZA MLAJŠE ODRASLE - PUM

UUDSKA UNIVERZA 05 366 47 50 
AJDOVŠČINA 041 437 785 

Cesta 5. maja 14 info@lu-ajdovscina.si 
5270 Ajdovščina www.lu-ajdovscina.si



Terčeljev shod v Logu
Na Terčeljevem shodu pri Mariji Tolažnici žalostnih v Logu pri Vipavi 
v nedeljo, 17. oktobra 2010, je bil narejen nov korak na poti do pri
četka postopka za razglasitev Filipa Terčelja za mučenca.

desetletij zamolčani in po- 
mjr zabljeni grivški rojak, v naši 
W Vipavski dolini na novo obujen 

na začetku letošnjega leta na Terčeljevih 
dnevih, ki jih je zavzeto vodila prof. 
Marija Pegan, s postavitvijo spomenika 
na Cankarjevem trgu v Šturjah in s po
budo duhovnikov vipavske dekanije za 
začetek postopka njegove beatifikacije, 
postaja tudi v srcih velike večine ljudi

avtor več kot 150 nabožnih pesmi, ve
liko je objavljal v časopisih, napisal je 
tudi nekaj dramskih del. Zaradi svojih 
prizadevanj za ohranitev slovenskega 
jezika in vere je bil najprej preganjan 
pod fašizmom, leta 1934 je zbežal v 
Slovenijo (Ljubljano), kjer pa tudi zno
traj Cerkve ni bil sprejet z naklonjeno
stjo. Nevaren je postal revolucionarnim 
oblastem, ki so prevzemale oblast in od
stranjevale vse, kar jim je bilo na poti. 
Proti koncu vojne je bil nekaj mesecev 
zaprt. Na praznik Svetih treh kraljev, 
6. januarja 1946 so ga pripadniki revo
lucionarnega režima skupaj z duhovni
kom Francetom Krašno aretirali in ju 
naslednji dan v Štulčevi grapi v Davči 
likvidirali. S prirejanjem podatkov in 
prikrivanjem resnice so hoteli dokazati, 
da je do likvidacije prišlo po nesreči in

vipavske doline velika osebnost. Postaja 
zgled v prizadevanjih za svojo kulturo, 
narod in vero, kar smo na omenjenem 
Veličastnem shodu in s podpisi podpore 
k beatifikaciji tudi dokazali.
Shod v Logu se je začel s prebiranjem 

Terčeljevih besedil, nato je sveto mašo 
ob somaševanju 25 duhovnikov vodil 
koprski škof Metod Pirih. Združeni 
zbori vipavske dekanije so mogočno 
prepevali pesmi na Terčeljeva besedi
la, dirigiral pa je profesor in skladatelj, 
lože Trošt, ki letos praznuje svoj 70. ži
vljenjski jubilej. Škof Metod Pirih je v 
pridigi spregovoril o Filipu Terčelju in 
se tudi sam zavžel, da bi uradno stekel 
postopek za Terčeljevo beatifikacijo. O 
svojem srečanju s Filipom Terčeljem tik 
pred smrtjo je v pogovoru z Bogdanom 
Vidmarjem po maši pričeval davški or
ganist France Peternelj.
Filip Terčelj je bil rojen leta 1892 v 

Grivčah. V duhovniški službi je zaslo
vel kot karizmatični pridigar in govor- 
•lik, kot neustavljiv kulturni delavec se 
je izkazal predvsem pri Prosvetni zvezi, 
katere soustanovitelj in tajnik je bil. Je

pomoti. Več prič je povedalo, da temu 
ni bilo tako in za to tako prirejeni zgod
bi ni verjeti. Kljub skoraj enoletni straži 
okoli Štulčeve grape so konec aprila ali v 
začetku maja 1947 domačini trupli obeh 
umorjenih duhovnikov na skrivaj pre
kopali na davško pokopališče ob cerkvi.

Življenje in delo Filipa Terčelja doka
zujeta, da je bil velika osebnost in prav 
je, da mu to tudi priznamo. Danes ži
vimo v potrošniški kulturi, ki skuša v 
nas uničiti hrepenenje po Neskončnem. 
Filip Terčelj je protistrup za to smrto
nosno miselnost. Terčelj je tudi priče
valec pristne in polnokrvne vere, ki se 
ne ustavi na cerkvenem pragu, ampak jo 
je potrebno uveljaviti na vseh področjih 
življenja in gre povsod do konca. Terčelj 
je čista duša in priprošnjik za našo spra
vo. Čeprav ni pripadal nobeni ideologiji 
so ga vse preganjale, mučile, onemogo
čale in ubijale. Ideologije so propadle, 
Filip Terčelj pa žari pred nami kot veli
kan.

Niko Ličen, 
foto s. Aleša Stritar

Predstavitev 'Pelikana' v Ajdovščini

Pomoč zasvojenim in njihovim 
svojcem
Zavod Pelikan - Karitas je pred dvanajstimi leti ustanovila Slovenska Karitas, da bi formalizirala neka
tere dejavnosti, ki so se že dalj časa odvijale pod njenim okriljem in ki so bile spontan odgovor na po
trebe in stiske ljudi. S tem je Zavod Pelikan-Karitas postal pravna oseba privatnega značaja s sedežem 
v Ljubljani.

a ta način mu je bilo omogoče-
Plll no, da se je lahko prijavljal na 

'T javne razpise za sofinanciranje 
svojih programov, prejel verifikacije 
za te programe in sklepal koncesijske 
pogodbe. Po dvanajstih letih delovanja 
ima zaposlenih preko 20 usposoblje
nih delavcev, večinoma so to strokovni 
delavci s področja socialnega varstva, 
ostali pa kompetentno pokrivajo svoja 
področja.

Namen zavoda je zelo široko zasta
vljen, kar priča že njegovo polno ime: 
'Pelikan - Karitas, zavod za socialno, 
varstveno, preventivno, vzgojno izo
braževalno in zdravstveno delo.' Dovolj 
široko za perspektivno širjenje ter hitro 
odgovarjanje na izzive potreb in različ
nih situacij v družbi.

Njegova najmočnejša dejavnost, s ka
tero je prepoznaven v slovenskem oko
lju, je delo na področju zasvojenosti. 
Začetki so bili, ko so preko Slovenke 
Karitas vstopile v naš prostor komune 
za zdravljenje odvisnosti od prepoveda
nih drog, ki jih je v Italiji ustanovil Don 
Pierino Gelmini. Skrb zanje je prevzel' 
Zavod Pelikan - Karitas. Obenem smo 
razširili svoje delovanje še na področje 
preventive, izobraževanja, ozaveščanja 
in boja proti drogam, oziroma proti 
vsem opojnim substancam, ki vodijo v 
zasvojenost. Odprta je brezplačna tele
fonska številka: 080 1221 - za klice po 
pomoči, ki se jo poslužujejo mladi iz ra
dovednosti ali ko so v hudi krizi zaradi 
droge, zaskrbljeni starši, ki iščejo nasvet 
za svoje otroke, pa tudi ustanove, ki niso 
usposobljene za reševanje te problema
tike. Na internetnem forumu: www.

pelikan.karitas.si - poteka dopisova
nje in svetovanje anonimnim iskalcem 
pomoči za najrazličnejše stiske. Preko 
predavanj po šolah, raznih dvoranah, 
zloženk in plakatov, knjig in drugih pri
sotnosti v medijih, širimo naše stališče o 
škodljivosti in pogubnosti uživanja drog 
ter prepričljivo nakazujemo pot iz odvi
snosti do vključitve ozdravljenih odvi
snikov v normalno in zdravo življenje. 
Poseben odziv imajo različne akcije, kot 
so na primer Mladost brez drog, Šola za 
starše in terensko delo s kombijem.

Letos smo prvi v Sloveniji začeli izva
jati nov program: Obravnava in oskrba 
oseb z dvojno diagnozo (odvisnost in 
duševna bolezen, motnja). Izvajamo 
24-urno obravnavo s strokovno podpo
ro za odvisnike s težavami v duševnem 
zdravju.

ali skupinska strokovna svetovanja. V 
Ajdovščini imamo srečanja skupine za 
svojce vsak drugi in četrti četrtek v me
secu od 19.00 do 20.30 ure v Rizzatovi 
vili, na Goriški cesti 17. Vabljeni vsi, ki 
potrebujete konkretne informacije in 
podporo ljudi, ki imajo osebne izkušnje 
pri uspešnem zdravljenju.

Za enoto Zavoda Pelikan - Karitas v 
Ajdovščini delava strokovni sodelavki 
Darja Perše in Tanja Turk. Pisarna v 
Rizzatovi vili ima uradne ure vsak torek 
od 9.00 do 12.00 ure, četrtek od 17.00 do 
22.00 ure, pa še prvo in tretjo soboto v 
mesecu od 9.00 do 12.00 ure. Dosegljivi 
sva na telefonsko številko: 05 368 14 00.

Področje zasvojenosti skoraj nima do
ločenih mej. Vedno znova se pojavljajo 
nove oblike odvisnosti, tako od raznih

Uživalec droge ni nikoli osamljen. 
Izhaja namreč iz nekega okolja social
nih vezi, zlasti iz domačih, iz družine. 
Problem odvisnika je vedno tudi pro
blem družine, zlasti staršev. Zato so 
njim namenjena posebna tedenska sre
čanja, kjer si starši izmenjajo mnenja, 
pomagajo drug drugemu, si dajejo po
guma, iščejo nasvete in prihajajo do po
membnih odločitev o spremembi dose
danjih odnosov znotraj družine. Skupaj 
z odvisnikom se morajo spremeniti 
tudi sami. Poleg skupine za samopo
moč so jim vedno na voljo individualna

substanc (droge, alkohol, tablete...), 
kot tudi od relacij in načina bivanja 
(internet, igre na srečo, TV, spolnost, 
reklame, nasilje ...). Vsi se vsakodnev
no srečujemo z njimi, vsi smo vpeti v 
to manipulacijo, iluzijo in laž, pa najsi 
izhaja od zunaj, ali pa tudi iz globin vsa
kega posameznika. Veliko je že to, da se 
zavemo teh nevarnosti, jih prepoznamo, 
se z njimi soočimo, jih priznamo in poi
ščemo način, pa tudi pomoč, kako se od 
njih oddaljiti.

Tanja, Darja

Slomšek v Šembidu
V času prerojevanja narodov smo imeli Slovenci moža, kije kot duhovnik in škof oblikoval našo naro
dno zavest in jo polnil z duhovno vsebino.

\ % f se spuščal na raven plehkega
nacionalizma, temveč je v naro- 

• * du prebujal zavest bogastva kul
turne dediščine, ki ga je stoletja 

oblikovala in je enakovredna s sose

dnimi. V duhu krščanskega humaniz
ma je kot vinogradnik med nami gojil 
žlahtno trto človekovega dostojanstva, 
ki izvira iz božjega otroštva.

V drugi polovici oktobra je bila v 
cerkvi sv. Vida v Podnanosu uprizor
jena monodrama o Antonu Martinu 
Slomšku. Šlo je predvsem za predstavi
tev zgodovinskih tekstov, ki jih je do
živeto odigral Janko Krištof, duhovnik 
iz Roža na avstrijskem Koroškem. V 
prvem delu smo slišali zelo odmeven 
govor dr. Franca Sušnika, ki ga je leta 
1935 imel v Mariboru in je govoril o 
Slomškovi svetosti. V drugem delu nas 
je nagovoril z znamenito Slomškovo pri
digo o jeziku in potrebi po ohranjanju 
narodne (samo) zavesti, ki jo je na bin- 
koštni ponedeljek

1838 imel v Možberku. Tretji del pa je 
bil povzetek duhovnih vaj, ki jih je kot 
škof pripravil za svoje duhovnike a so še 
danes aktualne in koristne za vsakega

posameznika. Posamezne dele so med 
seboj povezovale Slomškove pesmi z or
gelsko spremljavo v izvedbi manjše 

komorne zasedbe, prav tako s Koroške. 
Po uradnem delu smo imeli organi

zatorji skupaj z nastopajočimi še prav 
posebno druženje, o katerem še največ 
pove sporočilo Janka Krištofa, ki nam 
ga je poslal po vrnitvi domov: »To je bilo 
tudi za nas vse izredno lepo doživetje. 
Prisrčna gostoljubnost, lepo število hva
ležnih poslušalcev, domačnost ob dobri 
kapljici in obloženi mizi, skupno petje 
... dragoceno darilo, ki sem ga prejel. V 
njem sem vzel tudi najdragocenejše s 
seboj: zgodovino in nastanek slovenske 
himne, ki jo bom odslej povsod razgla
šal!«

Prireditev je bila organizairana v sode
lovanju Turističnega društva Podnanos, 
KTŠ Zdravljica Lozice in župnije Šembid 
- Podnanos.

Marko Nabergoj
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Prestrukturiranje vinogradov
Letošnje leto za vinogradnike ni bilo prijazno. Skozi celo obdobje rasti so bili izredno ugodni pogoji 
za razvoj bolezni na vinski trti, pa tudi mesec trgatve - september je bil bolj ali manj deževen. Za piko 
na i vsem težavam so tretji septembrski konec tedna poplavne vode razdejale marsikateri vinograd. 
Upajmo, da se takšno leto ne bo več ponovilo. Lepega vremena v prihodnjih mesecih si še posebej 
želijo vinogradniki, ki bodo v letošnji zimi obnavljali vinograde.

nograda v obnovi. Če je površina GERK 
večja od 0,2 ha, se mora zglasiti še na 
Kmetijski svetovalni službi, kjer pridobi 
mnenje za obnovo omenjenega vinogra
da. Na podlagi tega mu Upravna enota 
izda dovoljenje za obnovo.

Vinogradniki, ki nameravajo zasaditi 
vinograd na površinah, ki so v naravi 
gozd, se morajo pred začetkom kakr
šnihkoli del zglasiti na pristojni enoti 
Zavoda za gozdove Slovenije, kjer se 
bodo dogovorili o vseh potrebnih po
stopkih, vezanih na krčitev.

Za obnovo vinograda v sadilni sezoni 
2010/11 lahko vinogradniki pridobijo 
tudi podporo za prestrukturiranje. 
Vlogo morajo oddati na Agencijo za 
kmetijske trge in razvoj podeželja do 
15. decembra 2010. Pred tem morajo na 
Upravni enoti pridobiti zgoraj navedeno 
dovoljenje za obnovo vinograda.

Podporo za prestrukturiranje vino
gradov lahko uveljavljajo pridelovalci, 
ki so pridobili dovoljenje za obnovo, 
obdelujejo skupaj z obnovljeno površino 
najmanj 0,85 ha vinogradov oziroma v 
vinorodnem okolišu Kras najmanj 0,6 
ha ter obnavljajo 0,1 ha strnjene površi
ne. Če krčijo star vinograd in ga ponov
no obnovijo, pa mora biti star najmanj 
10 let. Pridelovalec se pri oddaji vloge za 
podporo odloči, ali bo postavil oporo v

letu sajenja vinske trte ali v naslednjih 
dveh letih.

Tudi tisti, ki so letos spomladi obnovili 
vinograd, pa v lanskem letu niso oddali 
vloge za podporo za prestrukturiranje, 
lahko podporo uveljavljajo »za nazaj«. 
Vlogo lahko oddajo prav tako do 15. 12 

2010, seveda če izpolnjujejo prej navede
ne zahteve.

Novost v letošnjem letu je podpora 
za zamenjavo sort s precepljanjem 
Osnovni pogoji so enaki kot pri obnovi 
vinograda, v poštev pridejo vinogradi 
stari od 5 do 15 let, kar pomeni, da so 
bili posajeni od pomladi 1996 do pomla
di 2006. Uporabljeni cepiči morajo biti 
ustrezno »opremljeni« - kupljeni cepiči 
morajo imeti etiketo in potni list; lastni 
cepiči pa zapisnik o pregledu s strani 
Kmetijskega inštituta Slovenije (certi- 
ficirani cepiči) oziroma Fitosanitarne 
uprave Republike Slovenije (standardni 
cepiči).

Rok za zasaditev vinograda ozironia 
izvedeno precepljanje je 15. junij 2011

Podrobnejše informacije in nasvete 
lahko vinogradniki dobijo na Kmetijski 
svetovalni službi.

Mojca Mavrič Štrukelj, 
specialistka za vinogradništvo

rjflisti, ki nameravajo v sadilni se- 
i zoni 2010/11 posaditi vinograd, 

JL morajo pridobiti dovoljenje za 
obnovo, ki ga izda Upravna enota. Pod 
obnovo vinograda razumemo krčenje

starih trt in ponovno zasaditev na isto 
mesto, kot tudi zasaditev trsov na novo, 
kjer vinograda do sedaj še ni bilo.

Že od lanskega leta velja, da Upravna 
enota izda dovoljenje za obnovo vino

grada, večjega od 0,2 ha le, če je pred
videna obnova v skladu z mnenjem 
Kmetijske svetovalne službe. V praksi 
to pomeni, da mora vinogradnik najprej 
na Upravno enoto, kjer vriše GERK vi-

paket osnovno in kasko zavarovanje za 1 EUR
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